
Сряда
5 май 2010, брой 84 (4895)

цена 1.50 лева

Новини ▶ 5
Бюджетът 
през април  
е на плюс 
Нашите очаквания са 
месец април да е пре-
ломен, каза министър 
Симеон Дянков

USD/BGN: 1.49425  

+1.14%
 Българска народна банка

EUR/USD: 1.30890

     -1.12%  
 Българска народна банка

Sofix: 414.06

    +0.23% 
Българска фондова борса

BG40: 115.57 

-0.03% 
Българска фондова борса

Компании ▶ 12-13
АДСИЦ все още 
държат проектите 
си във фризера     
Ново разочароващо три-
месечие изживяха друже-
ствата със специална ин-
вестиционна цел с вложе-
ния в недвижими имоти

Компании ▶ 17
Опасения около 
дълговата криза 
сринаха борсите 
Неяснотите дали гер-
манският парламент ще 
одобри спасителния па-
кет за южната ни съсед-
ка засилиха негативните 
настроения

Новини▶ 8

Държавата преразглежда 
договорите с  
“Марица-изток” 

Нарушения в CEZ,  
E.ON и EVN 

Проверките в трите елек-
троразпределителни 
дружества показват не-
редности в дейността на 
компаниите, съобщи зам.-
председателят на ДКЕВР 
Валентин Кирчев

Новини ▶ 9 Весели празници!

www.domaineboyar.com

Студентските кредити 
най-накрая са факт

Търговските банки имат 
два месеца да сключат до-
говор с министерството на 
образованието, за да пре-
доставят студентски кре-
дити с държавна финансо-
ва подкрепа

Новини ▶ 9

Съпротивата идва 
преди реформите

Още преди да е ясно кои точно административни разходи и кои неефективни структури 
ще бъдат съкратени, вече има недоволни. Общините реагираха първи. Анализатори 
предвиждат протести и гореща политическа есен  ▶ 4-5

Илюстрация: Вихър Ласков
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Печеливш
димитър Вучев  

Губещ
Ян Вавера 

Най-голям ръст - 188% - в цялата банкова система се отчи-
та при привлечените депозити на Българо-американска кре-
дитна банка (БАКБ), чийто изпълнителен директор е Дими-
тър Вучев. Това сочат официалните данни на Българската 
народна банка за периода 31 март 2009 - 31 март 2010 г. по 
отношение на депозитите в сегмент “Граждани и домакин-
ства”.

ДКЕВР е глобила електроразпределителното дружество ЧЕЗ 
със 160 000 лв. за ненавременно връщане на едномесечното 
отчитане на тока. На управляваната от Ян Вавера компания 
е съставен акт за административно нарушение. Издадено е и  
наказателно постановление за неизпълнение на влязло в сила 
решение на ВАС и за неизпълнение на решение на ДКЕВР. По пър-
вото нарушение глобата е 100 000 лв., а за второто - 60 000 лв.

Вторник
4 май 2010, брой 83 (4894)

цена 1.50 лева

Медии ▶ 22
Държавният 
PR трябва да 
е прозрачен
Албена Ивайлова, 
изпълнителен 
директор на агенция 
“Вивека”

USD/BGN: 1.47744

+0.58%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.32380

     -0.58% 
Българска народна банка

Sofix: 413.10

    -0.93%
Българска фондова борса

BG40: 115.61

-0.24%
Българска фондова борса

Компании ▶ 12
Тежката 
индустрия излиза 
от кризата    
Големите машинострои-
телни компании загърби-
ха икономическата криза 
и отчитат подобрение на 
финансовите си резултати 
в края на март 2010 г. 

Компании ▶ 14
„Астера козметикс”  
се влива 
в „Арома”

Комисията за финансов 
надзор наложи временна 
забрана върху изкупува-
нето на остатъчния дял 
от акциите 

Новини▶ 6-7

ДДС 
остава 20%

Коментар ▶ 2
Кое 
да хареса 
народът?
Преди време въпросът 
беше как ще ги стигнем 
американците, сега - 
кога ще ги стигнем гър-
ците, за да ни погнат с 
европейската тояга. Под 
ударите й явно по-лесно 
се работи

Компании ▶ 12

“Трейс” ще наддава за Лот 
4 на магистрала “Тракия”

Компанията се насоч-
ва към изпълнението на 
обекти извън страната. 
Вчера дружеството за-
почна строителството на 
отсечката от 32 км между 
Нова и Стара Загора

ЦИР: В края на годината 
ще има 1% ръст

Спадът на икономиката 
за първото тримесечие на 
годината ще бъде 3%. Това 
прогнозира председателят 
на Центъра за икономиче-
ско развитие (ЦИР) Георги 
Прохаски

Новини ▶ 8 Новини ▶ 9
250 млн. лв. 
повече в бюджета 
на НЗОК
Българският лекарски 
съюз (БЛС) предложи бю-
джетът на здравната каса 
да бъде актуализиран с от 
200 млн. до 250 млн. лв. до 
края на този месец. Става 
дума за пари от резерва на 
бюджета на касата

Правителството ще вземе 
окончателното решение утре
▶

Списъкът на 
длъжниците расте

Общата фирмена задлъжнялост ще достигне 230-
240 млрд. лв. до края на 2010 г. Прогнозите 
са за увеличение на задълженията с 20%. 
В новосъздадения електронен регистър debtnet.bg 
вече има близо 900 длъжника  ▶ 4-5

Илюстрация: Вихър Ласков

Мнения

Без нови работни 
места нищо няма да се 
оправи. Това е факт и за-
дача номер едно за всяко 
правителство. Създайте 
недостиг на работна 
ръка. Нека идват от дру-
ги държави да работят 
у нас. Как да го постигне-
те? Е, това вече е “ваша” 
задача, господа управля-
ващи. Вие прокудихте 
стотици хиляди българи 
в търсене на работа по 
света! Не за това сме “ви” 
избрали.  

gamana 

▶

pari.bg Топ 3

1 Банките удрят спа-
сителни инжекции на 
жилищни проекти. 
Райфайзенбанк от-

пусна 38 млн. лв. за затво-
рения комплекс “Уинслоу 
Гардънс”

2 Наемателите на 
мол City Center Sofia 
протестират. 
Компаниите с мага-

зини в търговския център 
настояват за по-ниски 
наеми

3 Банките залагат на 
фиксираната лихва. 
В борбата за нови 
клиенти трезорите 

вкараха в действие механи-
зма с фиксирани разходи за 
първите 1-2 години

коментар

Празник
Вестник “Пари” поздра-

вява своите читатели с 
настъпващите празни-
ци! Следващият брой ще 
излезе на 10.05.2010 г.

▶
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Имаше и друг вариант

Веднъж на няколко години 
се сещаме за един популярен 
английски израз: “Когато местиш 
гробище, не можеш да разчиташ 
на съдействие от обитателите 
му”. Когато темата за съдебна 
реформа започна да става акту-
ална, изразът беше използван от 
един бивш правосъден министър. 
Днес на ред е административната 
реформа. Добре е управляващи-
те да си припомнят истината за 
гробището.

Още преди правителството 
да е обявило конкретен план за 
съкращения на административни 
разходи и ведомства, недоволните 
се обадиха. Администрацията 
няма как да приеме положително 
това, което се задава срещу нея. 
По-малко пари, по-малко хора, 
повече работа. 

Дотук има една добра и една 
лоша новина. Правителството 
трябва да бъде поздравено, че 
се отказа да увеличава данъците 
и реши да съкрати администра-
тивни разходи. То обаче избра 
опасния път. На хоризонта вече се 
появи недоволството. Общините 
бяха първи, анализатори прогно-
зират протести. Синдикатите в 

МВР може отново да решат да 
пушат пред министерството. Сви-
детели сме на класическа сцена, 
която всеки от нас е преживявал - 
пациентът започва да пищи, още 
преди стоматологът да е включил 
машинката.

От очакваното днес решение 
на правителството до неговото 
практическо изпълнение ще мине 
време. Седмици, месеци. През 
това време администрацията няма 
да работи по-добре от преди. 
Дори напротив. Подозрения, 
интриги, опити за уреждане и 

денонощно ангажирано внимание 
по въпроса “Кой ще си отиде?” 
Това се нарича стрес.

Имаше ли и друг вариант? 
Вероятно имаше. Вместо ня-
колко месеца да се чудят на глас 
дали да увеличават или да не 
увеличават ДДС, управляващи-
те можеха да вземат правилното 
решение още в началото. Не 
пипат данъците, пипат админи-
страцията. Имаха достатъчно 
време да направят сметки, да 
съгласуват планове, да проигра-
ят различни варианти. И когато 

бъдат готови, да обявят своето 
решение. То нямаше да бъде 
по-малко болезнено от това, 
което се задава днес. Но щеше 
да бъде реализирано бързо. Така 
прави частният бизнес. Никой 
не обявява на служителите си, 
че около 15 от тях ще си ходят, 
няколко месеца преди самото 
съкращение. Защото в тези 
няколко месеца никой няма да 
мисли за работата. Така е и в 
администрацията. Всички ние 
като данъкоплатци искаме освен 
тя да бъде оптимизирана, ако 
може и да не спира да работи.

Администра
цията 
няма как 
да приеме 

положително това, 
което се задава 
срещу нея: помал
ко пари, помалко 
хора, повече работа 

иван Бедров
ivan.bedrov@pari.bg

 финансовият министър симеон дянков не може да разчита на подкрепа от администрацията, кога-
то съкращава разходите й   СНИМКА БоБИ ТошЕВ

▶
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Цветанов задмина и Борисов по рейтинг

Сряда 5 май 2010  pari.bg

Снимка ReuteRs

цитат

 Критериите за отпадане 
на американските визи 

са постижими за България

Число на деня

5.5
млн. лв. са събрали от откупи „наглите”, сочи съдебна-

та експертиза. Групата е отговорна за отвличанията 
на бизнесмени през последните години 

▶
 николай Младенов,  

министър на външните работи

Туристи се снимат пред българския павилион на международното изложение в Шанхай ▶

ГЕРБ и ДПС спориха 
за изборния туризъм  
и т. нар. уседналост

Какво означава живял 
най-малко 3 месеца, какво 
означава живял най-малко 
10 или 12 месеца, това е 
противоконституционен 
текст. Нарушава се всеоб-
щото равно право на глас. 
Как така един български 
гражданин може да плаща 
данъци в България, но не 
може да гласува, ако не 
отговаря на предложените в 
кодекса условия. Това не е 
привилегия, а право. Значи 
гражданинът от Гърция в 
Златоград ще има право 
да гласува, но българският 
гражданин, който е роден в 
Златоград, но няма жилище 
в града, няма да има право 
да гласува?

изложение

Ноември ���� Декември ����

��%

��%

��%

��%

��%

��%

��%

��%

��%

Април ����

Вътрешният министър Цветан Цветанов 
изпревари по одобрение Бойко Борисов 
заради последните полицейски акции, сочи 
проучване на MBMD. Миналата седмица 
премиерът обяви, че Цветанов ще е кандида�
тът на ГЕРБ за президент догодина. В същото 
време рейтингът на сегашния държавен 
глава Георги Първанов продължава да пада.

Графика: Гриша Струнджев

Говорим само и единстве-
но за местните избори и 
за да има активно изборно 
право, се изисква граж-
данинът да е свързан с 
общината, в която ще се 
избират общински съвет-
ници и кмет. Питам ви - с 
какво гражданите, които 
живеят в Турция, трябва да 
бъдат привилегировани по 
отношение на активното 
гражданско право? Право 
да избират общински съвет-
ници и кметове трябва да 
имат български граждани, 
които са живели най-
малко последните 10 или 
12 месеца в съответното 
населено място. Критерият 
е - „живял в страната”.

това е про-
тивоконсти-

туционен текст. 
Нарушава се 
всеобщото равно 
право на глас

с какво 
граждани-

те, които живеят в 
турция, трябва да 
бъдат привилегиро-
вани?

ремзи осман,
зам.-председател на ПГ на ДПС

искра Фидосова,
 съпредседател на ПГ на ГЕРБ



Броят на недоволните расте,     преди 
да е ясно кои разходи ще се       режат
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Правителството се вслу-
ша в съветите на иконо-
мистите и бизнесът, че 
орязването на разходите 
е най-добрата антикри-
зисна мярка. Проблемът 
обаче е, че още преди да 
е ясно кои точно админи-
стративни разходи и кои 
неефективни структури 
ще се съкращават, вече 
има недоволни. 

Първи против обявени-
те съкращения скочиха 
общините. Те и сега ед-
ва-едва се финансирали 
с постъпленията от мест-
ните данъци, каза Дора 
Янкова, председател на 
Националното сдружение 
на общините в Република 
България. Предстои да 
се направи допълнителен 
анализ на отделните сек-
тори и възможностите за 
съкращения в различни-
те публични ведомства и 
структури. Намеренията 
на кабинета “Борисов” са 
административните раз-
ходи да се намалят с още 
20%. 

Изчисления на финан-
совото министерство по-
казват, че заплатите в пуб-
личния сектор струват на 
данъкоплатците малко над 
4 млрд. лв. за 2009 г. Спря-
мо година по-рано те са се 
повишили с 6.61%.

Без изключение
Изненадата сега е, че за 

първи път се посяга и на 
едно министерство, което 
беше табу да се пипа - 
МВР, каза председателят 
на БСК Божидар Данев. 
Там разходите ще бъдат 
намалени с 10%. 

Освен за намаляването 
на публичните харчове 
правителството е било 
категорично, че започват 
и сериозни реформи. До 
няколко дни социалният 
министър Тотю Младенов 
ще представи цялостен 
проект за реформа в пен-
сионната система. 

Очаква се на 1 юли да 
стартира и здравната ре-
форма - с издаването на 
здравни карти. Това е било 
потвърдено и от здравния 
министър Анна-Мария 
Борисова.

Анализът ще покаже
Правителството търси су-
марен ефект за редуцира-
не на 20% от държавните 
разходи. Коя структура 
колко ще съкрати обаче, 

Заплатите в публичния сек-
тор струват на данъкоплатците 
малко над 4 млрд. лв. 

Биляна вачева
bvacheva@pari.bg

Орязването на 
разходите на МВР много 
зависи от това как ще бъ-
дат направени. Критерии 
засега няма, така че това 
по всяка вероятност ще 
е много нерационално. В 
МВР има възможности за 
голямо оптимизиране на 
харчовете. Там са налице 
сериозни диспропорции, 
които се наблюдават през 
последните 30 години. 

Във вътрешните работи  има възможност за оптимизиране

Сега близо 1/4 от населе-
нието в България живее 
в София и рисковете в 
столицата съответно са 
по-големи. Разпределени-
ето на ресурсите на това 
ведомство не е променя-
но от времето, когато в 

Тихомир Безлов,
експерт в Центъра за изследване 
на демокрацията

През есента 
може да има 

стачки и у нас

ще стане ясно след анализ 
в Съвета по администра-
тивната реформа, който 
се ръководи от министъ-
ра на финансите, комен-
тира президентът на КТ 
“Подкрепа” Константин 
Тренчев. 

Синдикатите са на мне-
ние, че трябва да се пре-
цени какъв е приносът на 
всяка институция, а не да 
се търси съкращаване на-
всякъде с 20%. Тренчев 
е на мнение, че сериозно 
може да се намалят служи-
телите на Министерство-
то на външните работи в 
българските консулства в 
чужбина.

BG парадокси
Според икономиста Георги 
Ангелов администрацията 
расте като бройка и функ-
ции. По думите му у нас 
има 600 държавни структу-
ри, което е абсурдно за мал-
ка страна като България.

Финансовият министър 
Симеон Дянков също е 
на мнение, че у нас има 
неефективни администра-
ции. На срещата с рабо-
тодателите и синдикатите 
той е дал пример, че в не-
говото ведомство работят 
560 щатни служители и 14 
на граждански договор. 
В същото време в минис-
терството на здравеопаз-
ването на трудов договор 
работят 400 служители, а 
на граждански 509.
  
Раздута  
администрация
Преди месец Дянков каза, 
че с 10.6% е оптимизирана 
числеността на държавната 
администрация. Тогава ста-
на ясно, че към края на март 
т.г. заетите в публичния сек-
тор са 440 хил. души. 

От тях над 87 хил. рабо-
тят в държавната админи-
страция, в това число об-
щинска и областна. Близо 
61 хил. са служителите в 
системата на МВР, а око-
ло 9000 са служителите в 

освен намаляване на публичните харчове правителството започва и сериозни                                     реформи. очаква се те да 
бъдат обсъдени на днешното заседание на Министерския съвет
▶

Равносметка
Кои структури  
са закрити  
досега 

 министерството на 
извънредните ситу-
ации

 министерството на 
държавната админи-
страция 

 агенцията за дър-
жавни вземания - вля се 
в наП

 държавната агенция 

▶

▶

▶

▶

по туризъм
 държавната агенция 

за информационните 
технологии и съобще-
ния

 Центърът за прево-
ди и редакции

 Социално-инвести-
ционният фонд

 Висшата атестаци-
онна комисия

 агенцията за след-
приватизационен кон-
трол - вля се в  
агенцията за прива-
тизация

▶

▶

▶

▶

▶

министерствата.
Реформа се прави трудно, 

а в условията на криза е още 
по-сложно. Трябва обаче 
да има политическа воля за 
това, коментира бившият 
министър на администра-
цията при управлението на 
тройната коалиция Николай 
Василев. По думите му при 

тяхното управления близо 
17 хил. души са съкратени 
от държавния апарат.

Къде се наливат 
пари
Същевременно ще бъдат 
направени допълнителни 
разходи. Близо 142 млн. 
лв. ще са за активни мерки 

на пазара на труда. Ще бъ-
дат изплатени 116 млн. лв. 
премии на тютюнопроиз-
водителите и с 250 млн. лв. 
ще се финансира бюджетът 
на здравната каса. Прави-
телството е предвидило и 
допълнителни 84 млн. лв. 
за големи инфраструктур-
ни проекти. 

София са живели 10% от 
българите.

В края на мандата 
на тройната коалиция 
тогавашният вътрешен 
министър Михаил Миков 
се зае да прави критерии 
как да се разпределят 
ресурсите в цялата стра-
на. За съжаление обаче 
не стигна политическата 
воля да се тръгне в тази 

насока. 

Въпреки че 
правителството пред-
прие орязване на разхо-
дите, аз съм на мнение, 
че ще има социални 
протести. По всяка ве-
роятност ще сме свиде-
тели на горещо лято или 
на тежка есен. И това, 
което се случва в Гърция 
с ежедневните стачки, 

може да се пренесе и у 
нас. Това е реалистични-
ят сценарий. Няма как да 
се повиши потребление-
то, след като заплатите в 
частния сектор падат. А 
от друга страна, през по-
следните години ръстът 
на вътрешното търсене 
беше провокиран от по-
требителските кредити, а 
не толкова от по-високи-
те заплати.

Позиция
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Броят на недоволните расте,     преди 
да е ясно кои разходи ще се       режат Държавната им субси-

дия е намалена с  
268  млн. лв. 

Всички общини са на-
малили бюджетите си до 
минимум и ако се наложи 
допълнително да съкратят 
разходите си, няма да може 
да изпълняват публичните 
и социалните си услуги. То-
ва заяви председателят на 
националното сдружение 
на общините Дора Янко-
ва. По думите й местната 
власт е намалила веднъж 
бюджетите си с 10% спрямо 
2009 г.
 
орязване
Държавната субсидия за 
инфраструктурните проек-
ти на 264-те общини през 
тази година е намалена от 
391 млн. на 122.6 млн. лв., 
твърди Дора Янкова. В мо-

мента общините разчитат 
единствено на приходите от 
местните данъци, а учили-
щата едва плащат сметки-
те си. Няма накъде повече 
да съкращаваме, каза още 
Янкова.

Първо мисли,  
после режи
Освен намаляване на раз-
ходите работодателите са 
предложили на правител-
ството да се намали и броят 
на областните администра-
ции. Тази идея не е нова, 
тя беше обсъждана и с пре-
дишните правителства, каза 
за в. “Пари” областният 
управител на Пловдив Иван 
Тотев. По думите му може 
да се намалят областните 
администрации, но това не 
трябва да става механич-
но. Тотев уточни, че преди 
време са се обсъждали раз-
лични варианти за декон-

Сряда 5 май 2010  pari.bg

Общините са против  
орязването на разходите им

Бюджетът 
през април е 
на плюс
По предварителни 
данни приходите  
са с 213 млн. лв. 
повече

За април бюджетът на 
месечна база ще е с 
малък излишък. Това 
показват оперативните 
данни на Министер-
ството на финансите. За 
миналия месец прихо-
дите са с  около 213 млн. 
лв. повече в сравнение с 
разходите. 

Предстои данните за 
април да се прецизират, 
тъй като се очаква да по-
стъпят месечните отчети 
за касовото изпълнение 
на общините и извън-
бюджетните фондове 
и сметки, уточняват от 
ведомството.

Нашите очаквания са 
месец април да е прело-
мен и  икономическите 
данни засега го доказ-
ват, коментира финансо-
вият министър Симеон 
Дянков. 

Надяваме се най-труд-
ните месеци от кризата 
вече да са зад гърба ни, 
допълни той. 

По думите му про-
цедурата за разплаща-
ния на фирмите през 
Българската банка за 
развитие вече е в ход и 
това ще даде допълни-
телен ресурс и тласък 
за укрепване на иконо-
миката. 

Въпреки това обаче 
бизнесът е категорично 
против ББР да изплаща 
само 93% от дължимите 
суми.

За първи път се  
посяга и на МВР
Изключително 
положителни са решени-
ята на правителството ряз-
ко да се намалят данъците, 
за да се запази фискалната 
стабилност. Другото, което 
е много съществено, е, че 
се даде спокойствие на 
бизнеса, че няма да бъдат 
пипани никакви данъци до 
края на 2010 г.

За първи път се посяга 
и на едно министерство, 
което като че ли е било 
табу да се пипа - МВР. Там 
разходите ще се намаляват 
с 10%. Нужна е цялостна 
преоценка за администра-
тивната реформа. Трябва 
да се въведе електронното 
правителство, защото 

Божидар Данев,
председател на БСК

Мнение

центрация - като единият е 
да се създадат 6 области в 
икономическите райони, а 
другият е да има 13 област-
ни администрации.

Ако механично се намали 
броят на администрациите, 

може в един момент да се 
окаже, че после те трябва 
да се раздуват, за да може 
ефективно да си изпълня-
ват функциите, допълни 
областният управител на 
Пловдив.

това е най-добрият път 
да се премахне корупци-
ята. Ако искаме да имаме 
ефективно правителство, 
би трябвало да направим 
цялостна реформа.

Бизнесът се 
успокои, че 

данъците няма да се 
променят

▶ Няма накъде повече да съкращаваме, заяви Дора 
Янкова

Прелом

освен намаляване на публичните харчове правителството започва и сериозни                                     реформи. очаква се те да 
бъдат обсъдени на днешното заседание на Министерския съвет
▶

СнимКа БоБи Тошев
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92% от българите одобря-
ват предвидената от прави-
телството на Бойко Борисов 
реформа за съкращаване на 
структурите в държавната 
администрация. 87% пък 
смятат, че предложението за 
намаляване на възнагражде-
нието на държавните служи-
тели е по-приемливата мярка 
за справяне с кризата. Само 
26% от гражданите обаче 
искат да бъде съкратена из-
вестна част от персонала на 
администрацията. Това со-
чат данните от проучване на 
социологическата агенция 
МБМД за април 2010 г. В из-
следването са участвали 1212 
пълнолетни граждани, като 
35% от тях са пенсионери. 
Допустимата статистическа 
грешка е +- 2.8%.

При сегашното положе-
ние доходите на държавните 
служители се формират от 
40% заплати и 60%допъл-
нително възнаграждение 
- премии, бонуси, коледни 
добавки, 13-а заплата. Преди 
време правителството излезе 
с предложение съотноше-
нието в заплащането им да 
бъде променено драстично. 
Тоест 75% от доходите на 
служителите в администра-
цията да идват от заплати и 
само 25% - от допълнително 
възнаграждение. Тази мярка 
се подкрепя от 62% от бъл-

гарите според изследването 
на МБМД.
 
Безработица
Като основен проблем на 
страната най-много от ан-
кетираните - 33%, посочват 
безработицата. По-малко 
(23%) от тях смятат, че това, 
което трябва да се промени, 
за да се раздвижи иконо-
миката, и то в положителна 
посока, е повишаването на 
доходите. Изненадващо само 
11% от българите определят 
управлението на настоящото 
правителство като лошо и 
съответно като основен про-
блем на страната.

От проучването личи, че 
проблемните сфери на Бъл-
гария според гражданите са 
4 - държавна администрация, 
здравеопазване, пенсионна 
система, образование. 

Песимисти
Що се отнася до очакванията 
за икономическото положе-
ние на страната през пред-
стоящите няколко месеца, 
българинът остава умерен 
песимист. 45% от анкетира-
ните смятат, че нищо няма да 
се промени, а 35% са върли 
песимисти, като прогнозират 
още по-лошо развитие на 
събитията. Едва 17% пред-
виждат подобрение.

Елена Петкова

Българите са "за" радикална 
реформа в администрацията
92% предлагат съкращения на структурите

Работници отвън
Българките няма да за-
почнат да раждат повече, 
защото гледаме на децата си 
като на инвестиция. От три-
годишни започват да ходят 
на уроци по пиано, танци, 
спорт... А ние се нуждаем от 
работна ръка. Вече сме ин-
дустриално развита държава 
и децата ни не са още една 

Мира Радева, 
директор на мБмд

„конска сила” на полето. Те 
са разход за семейството. 
Изходът е вносна работна 
ръка. Това се практикува от 
години в САЩ, но нашите 
управници трудно се учат.
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Първи предложения за съкращения 
и закриване на структури
На фокус са храните, 
лекарствата и дипло-
матически мисии

Ден след обявената от пра-
вителството реформа в 
администрацията и съкра-
щаване на 20% от капаци-
тета в страната се появиха 
и първите конкретни пред-
ложения. На редовните си 
седмични пресконференции 
десните партии предложи-
ха преструктуриране при 
лекарствената политика и 
контрола върху храните. 
Синдикатът „Подкрепа” 
пък поиска съкращения в 
дипломатическите мисии.

Девет регулатора  
на лекарства
СДС и ДСБ разкритикуваха 
липсата на контрол върху 
лекарствата. Според тях 
причината е в разпилява-
нето му в няколко коми-
сии и дирекции. По данни 
на ДСБ в момента девет 
институции отговарят за 
лекарствената политика и 
за регулацията на цените 
на медикаментите. Парти-
ята предлага те да бъдат 
закрити и да бъде създаде-
на една агенция за лекар-

Договорът с „Краун Ейджънтс” 
официално ще бъде прекратен 
Дотук услугите  
на британската  
фирма струват  
близо 90 млн. лв.

Министерството на финан-
сите изпрати писмо до „Кра-
ун Ейджънтс”, че няма да 
продължи отношенията си 
с консултантската компания. 
Мотивите са, че в условията 
на икономическа криза е 
необходимо прецизиране и 
редуциране на бюджетните 
разходи.

Безполезни
Финансовият министър Си-
меон Дянков съобщи още 

миналата седмица, че изти-
чащият в края на юни дого-
вор с британските консул-
танти няма да бъде продъл-
жен, за да се спестят пари. 
Тогава Дянков разкритикува 
компанията, че не е успяла 
да обясни кой е организирал 
течовете в митницата, ни-
то е представила съответен 
анализ. 

87 млн. лв.
Британската консултантска 
компания е в България от 
2001 г., когато финансовият 
министър в правителство-
то на НДСВ Милен Велчев 
подписа с тях договор за под-
помагане на митническата 

ствата, цените и контрола 
върху терапията, която да 
бъде към Министерския 
съвет. По този начин ще 
бъдат постигнати някол-
ко неща - подобряване на 
лекарствената политика,   
съкращаване на бюджет-
ни разходи и ясна инсти-
туционална отговорност. 
ДСБ предложи 13 мерки за 
реформа в здравеопазва-
нето. „За сериозна част от 
мерките, които предлага-
ме, срещаме подкрепата на 
здравния министър проф. 
Борисова. Но ако тези не-
ща бъдат оставени да се 
вършат само от един човек, 
това предварително е об-
речено”, коментира Петър 
Москов от ръководството 
на партията.

Кой какво яде
Лидерът на СДС Мартин Ди-
митров разкритикува също, 
че и контролът върху хра-
ните е разпилян в шест ос-
новни звена към министер-
ствата на здравеопазването 
и на земеделието и храните, 
както и в безброй районни 
инспекторати. СДС настоява 
да бъде създадена агенция 
по храните - една от рефор-
мите, които правителството 
на ГЕРБ обяви за приоритет, 
но впоследствие замрази. 
„Ако не бъдат предприети 
мерки сега, след няколко 
месеца пак ще се чудим как 
да не увеличим ДДС. Ние 
няма да подкрепим увели-
чаването на данъци, особено 
на ДДС”, коментира Мартин 
Димитров.

9
▶ институции се зани-
мават с лекарствената 
политика, вместо да е 
само една

Сряда 5 май 2010  pari.bg

реформа. Представителите 
на фирмата бяха представени 
като експерти с дългогоди-
шен опит, а резултатите от 
работата им трябваше да бъ-
дат увеличена събираемост 
на приходите и намаляване 
на митническите измами 
и нарушения. Договорът е 
удължаван веднъж от Велчев 
и още два пъти от наследника 
му Пламен Орешарски, като 
в допълнителните споразу-
мения „Краун Ейджънтс” се 
ангажира още със сътруд-
ничество с Агенцията за 
държавни вземания и НАП. 
Общата сума, която компани-
ята е получила по договорите 
досега, е над 87 млн. лв. 

Неизгодни
За деветте години в Бълга-
рия управляващите не са 
представяли икономиче-
ски доклади за резултатите 
от дейността на фирмата, 
въпреки че имаше такива 
обещания. Самите догово-
ри бяха секретни до края 
на миналата година, когато 
новият кабинет разсекрети 
два от тях. Тогава се видя, 
че те са пълни с предпазни 
клаузи и условия за неус-
тойки. 

Филипа Радионова

Без съкращения  
на килограм
Председателят на Конфе-
дерацията на труда „Под-
крепа” Константин Тренчев 
поиска административните 
съкращения да се правят 
диференцирано и след вни-
мателен анализ, а не просто 
навсякъде да се режат 20%. 
Някои структури са на ръба 
на минимума и не трябва да 
се пипат, за да няма техно-
логични проблеми, смята 
Тренчев. Той видя възмож-
ност за редуциране на хора 
в дипломатическите мисии, 
като някои трябва да бъдат 
закрити, и даде пример с 
консулството в Битоля, ко-
ето според него е излишно, 
защото за македонците не 
се издават визи. Още преди 
време Тренчев съобщи, че 
вместо да намалява, персо-
налът в консулството се е 
увеличил от 11 до 28 души.

Филипа Радионова

 Нито „Краун Ейджънтс” имат анализ за митни-
ците, нито правителството е правило анализ на 
дейността на фирмата Снимка боби тошев

▶

Мартин Димитров,
председател на СдС 

Ако не 
бъдат пред-

приети мерки 
сега, след някол-
ко месеца пак 
ще се чудим как 
да не увеличим 
ДДС

 СДС и ДСБ ще подкрепят на парламентарно ниво управляващите за 
административната реформа Снимка емилия коСтадинова

▶
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Държавата ще се опита          да ревизира  
договорите с централите      „Марица-изток”

Държавата ще се опита да 
преразгледа дългосрочните 
договори с големите въ-
глищни централи, заради 
които в енергийната сис-
тема влиза ток на прека-
лено високи цени. „Имаме 
срещи с инвеститорите. 
Повдигнали сме въпроса 
за предоговаряне на всич-
ки компоненти, при които 
това може да се направи”, 
отговори на въпрос на  
в. „Пари” министърът на 
икономиката, енергетиката 
и туризма Трайчо Трайков. 
„При всички положения 
има много възможности за 
оптимизиране на разходите, 
това е поставено като зада-
ча”, допълни той.

основания  
за ревизията
За преразглеждане на дъл-
госрочните договори с ТЕЦ 
„Енел Марица-изток 3” и 
с ТЕЦ „Ей И Ес Марица-
изток 1” (ТЕЦ „Гълъбо-
во”), настояват и от Бъл-
гарската стопанска камара 
(БСК). Според експертите 
от камарата инвеститорите 
във въглищните централи 
с дългосрочни договори 
за изкупуване на електро-
енергия нямат стимул да 
намаляват разходите си за 
въглища. Съответно това 
повишава и крайната цена 
на електричеството, за чи-
ето формиране най-голяма 
тежест имат централите на 
въглища (вж. таблицата с 
цените на отделните про-
изводители). 

В дългосрочен план тези 
договори наред с високата 
изкупна цена на енергията 
от ВЕИ и при отчитане на 
цените за закупуване на  
въглеродни квоти ще дове-
де до оскъпяване на тока с 
30 до 85%, показват изчис-
ленията на камарата.

Преразглеждането на по-
добни договори с тецове не 
е прецедент и е правено и в 
други държави от ЕС като 
Полша и Унгария.  

Оскъпяването на цената 
на енергията задъхва ин-
дустрията, а ако я смачкаме, 
няма да има и кой да пот-
ребява произведения ток, 
коментира Божидар Данев, 
председател на БСК.

Бъдещето на вЕи  
За да се предпази Бълга-
рия от деформиране на 
енергийния пазар, трябва 
да се промени и подходът 
на държавата към инвес-
тициите във ВЕИ, смятат 
от БСК. Това беше и едно 
от основните послания по 
време на вчерашния форум 
„Икономика на нисковъ-
глеродната енергетика”, 
организиран от  камарата. 
Заради преференциите за 
зелената енергия от слънце 
и вятър инвестициите в по-
добни проекти са десето-
кратно по-големи от тези в 
производството на енергия 
и от биомаса, отпадъци и 
др., което създава дисба-
ланс, смятат експертите.

Министър Трайков се ан-
гажира, че в новия закон за 

Биомасата може да 
осигури 800 МВ 
мощности, в новия 
закон ще й обърнат 
по-голямо внимание

Фондът препоръчва да 
се поддържа стабилна 
фискална политика 
и да се задълбочат 
реформите

Българската икономика ще 
се възстанови до края на 
2010 г. въпреки същест-
вуващите рискове. Това 
смятат шефовете на Меж-
дународния валутен фонд,  
които одобриха доклада 
на експертната мисия за 
редовния годишен преглед 
на институцията.

опасности
Според експертите на фон-
да намалелите капиталови 
потоци към България ще 

окажат влияние върху въ-
трешното търсене, което 
налага коригиращи мерки 
от страна както на дър-
жавния, така и на частния 
сектор. От МВФ посочват, 
че трябва да се ускорят 
структурните реформи, за 
да се повиши производи-
телността.

Подкрепа
Ръководителите на МВФ се 
обединиха около тезата, че 
трябва да се поддържа ста-
билна фискална политика и 
да се задълбочат реформи-
те. Фондът одобрява готов-
ността на правителството 
да предприеме допълни-
телни мерки за запазване на 
фискалната стабилност.

МВФ: Българската икономика  
ще се възстанови през 2010-а

снимка Емилия костадинова

НКЖИ инвестира 120 
хил. лв. в система за 
отчитане на потребе-
ната електроенергия 

Националната компания 
„Железопътна инфраструк-
тура” (НКЖИ) скоро може 
да започне да следи пот-
ребеното количество елек-
троенергия от железниците 
чрез електромери във вла-
ковете. Това ще е възможно, 
ако на 17 май Държавната 
комисия по енергийно и 
водно регулиране (ДКЕВР) 
даде разрешение на НКЖИ 
за 35-годишен лиценз за 
електроразпределител за 
жп линиите. По време на 
откритото обсъждане на 
искането вчера експертите 
заявиха подкрепата си за 
подобна реформа.

Какво се променя
С получаването на лиценз 
за електроразпределител  
НКЖИ ще има право да съ-
бира две такси - за ползване 
на железния път и за разпре-
делението на ток по мрежа-
та. Тя ще се дължи както 
от БДЖ, така и от частните 
превозвачи „Рейл Карго”, 
„Булмаркет” и БЖК. За цел-
та те ще трябва да монтират 
електромери в локомотивите 
си. Към момента това ве-
че е направено от частните 
превозвачи, като от БЖК 
приключват с инсталирането 
на 1 май. Дори и най-новият 
превозвач, който се очаква 
да започне да работи в  Бъл-
гария - „Ди Би Шенкер Рейл 
България”, вече е закупил 

електромери. Изключение е 
само БДЖ. За в. „Пари” от-
там коментираха, че основ-
ната причина за това е висо-
ката цена и че не очакват до 
края на годината да успеят 
да инсталират електромери 
в композициите си. Оборуд-
ването на един локомотив с 
електромер струва около 13 
хил. лв. Бюджетът, от който 
има нужда БДЖ, е около 6 
млн. лв., казаха оттам. За 
момента няма санкция, ако 
не успеят да си инстали-
рат електромери, коментира 
Стоян Стоянов, директор 
„Електроразпределение” в 
НКЖИ. 

Ползите
Дистанционното отчитане 
на потребената енергия ще 
се извършва чрез система, 
за която от НКЖИ са ин-
вестирали около 120 хил. 
лв. За превозвачите, кои-
то нямат електромери, ще 
се прилага друг подход за 
следене на консумираното 
електричество - чрез бру-
тотонкилометри, който по 
преценка на експертите на 
НКЖИ почти не дава раз-
лика в резултатите.

Ефектът от подобна сис-
тема е, че самите превозва-
чи ще имат възможност да 
следят как локомотивните 
машинисти експлоатират 
подвижния състав и как-
ви икономии правят, казва 
Стоянов. В държавите, в 
които са монтирани тези 
системи, има икономия на 
електроенергия между 20 
и 25%, допълва той.  

Дарина Черкезова

Слагат електромери  
във влаковете

участваха във форума, 
имаше поддръжници на 
биомасата, тъй като тя мо-
же да се използва за коге-
нерация - за производство 
на топлина (основно) и за 
електричество.

Енергията от биомаса 
обаче има и противници. 
Ако наложим биомасата, 
ще унищожим българското 
земеделие, защото площи-
те за рапица и маслодайни 

ВЕИ, който трябва скоро 
да бъде предложен за об-
ществено обсъждане, ще се 
обърне по-голямо внимание 
на биомасата. Има суровина 
от около 12.5-15 млн. т, ко-
ято може да осигури функ-
ционирането на 800 МВ 
мощности, съобщи той. 

За и против  
биомасата
Сред експертите, които 

Фискална политика
Бордът на директорите из-
рази мнение, че акцентът на 
фискалната политика тряб-
ва да се поставя по-скоро на 
формирането на разходите 
в средносрочен план, откол-
кото на текущия финансов 

резултат през всяка отделна 
година. Такъв подход би на-
правил публичните разходи 
по-предсказуеми и ще огра-
ничи необходимостта от 
големи корекции в рамките 
на една фискална година. 

Биляна вачева

▶Съществуват много възможности за оптимизиране                                  на  разходите по договорите с големите въглищни централи, смята министър 
Трайков

▶ Управляващият директор на МвФ Доминик  
Строс-Кан снимка BloomBerg

▶ инвестицията за оборудване с електромери на 
локомотив е 12-13 хил. лв. Само БДЖ изостава от 
модернизацията заради липса на пари
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Държавата ще се опита          да ревизира  
договорите с централите      „Марица-изток”

Студентските кредити 
най-накрая са факт
Банките имат 2 месеца 
да подпишат договор  
с МОМН

Договорът за студентското 
кредитиране най-накрая бе-
ше подписан от министрите 
на образованието и на фи-
нансите - Сергей Игнатов 
и Симеон Дянков. Все още 
обаче се чака съгласието на 
Асоциацията на банките в 
България. Засега договорът 
е бил само съгласуван с ор-
ганизацията, но не е бил по-
дписан от нея, съобщиха от 
просветното министерство. 
Без асоциацията кредитите 
за студенти и докторанти 
няма как да станат реал-
ност. Според споразуме-
нието търговските банки 
разполагат с двумесечен 
срок да сключат договор 
с министерството на об-
разованието, за да стане 
възможно да предоставят 
студентски кредити с дър-
жавна финансова подкрепа. 
Тя ще се изразява в това, 
че държавата ще гаранти-
ра за кредитното задълже-
ние, включващо главница 
и лихва, ще се погрижи за 
изплащането на дълга или 
част от него в определени 
случаи.

Министерството на об-
разованието забави с цели 
2 години подписването на 
документа, като оправдани-
ето беше финансовата кри-
за. Законът за кредитиране 
на студенти и докторанти 
беше приет от парламента 
още през 2008 г.

Право на кредит
Право да кандидатстват за 
кредит имат всички сту-
денти, които се обучават 
редовно за бакалаври или 
магистри. Заем за обуче-
нието си могат да теглят 
не само първокурсниците, 
но и следващите в гор-
ните курсове, независимо 
дали учат в частен или в 
държавен университет. С 
право на кредит ще могат 
да се ползват дори докто-
рантите.

култури ще бъдат в пъти 
повече от тези на фотовол-
таиците, смятат те.

Желание за промяна
Министър Трайков реагира 
положително на идеята да 
се стимулира производство-
то на енергия от ВЕИ за соб-
ствено потребление. Има-
ме около 6000 обществени 
сгради, ако всяка е с площ 
по 1000 кв. м и й сложим 

по 60 КВ фотоволтаични 
инсталации, ще може да се 
осигурят около 360 МВ, без 
това да натоварва раздели-
телната мрежа, споделиха 
експерти. Ако има механи-
зъм, чрез който енергията да 
се използва на място, няма 
да има проблем с бума на 
инвестициите в тази сфера 
заради търсените високи 
печалби, добавят те. 

Дарина Черкезова

ДКЕВР установи нарушения на CEZ, E.ON и EVN
CEZ получи две глоби 
заради тримесечното 
отчитане 

Първоначалните резултати 
от проверките в трите елек-
троразпределителни друже-
ства показват нередности в 
дейността на компаниите, 
съобщи зам.-председателят 
на ДКЕВР Валентин Кир-
чев. CEZ, E.ON и EVN са 
извършвали нецелесъобраз-
ни харчове, като купуване 
на скъпа техника, вместо 
разходи за мрежите и съоръ-
женията. При съвместните 
проверки на регулатора от 
НАП и ДАНС са се появили 
и съмнения за нередности 
при предоставянето на дей-
ности от трите дружества на 
други компании или т.нар. 
аутсорсване. 

Увеличение  
на цените?
Трите енергодружества са 
внесли официално в ДКЕВР 
заявленията за увеличе-
ние на цените на тока от 
1 юли. Преди време EVN 
поиска 3% увеличение, а 
CEZ и E.ON по 9%. Тези 
предложения се базират на 
предпоставка, че НЕК за-
пазва цените, но НЕК също 
е заявила поскъпване на 
електроенергията, съобщи  
Кирчев. 

Две глоби за  CEZ
Чешката компания CEZ, ко-
ято оперира в Югозападна 
България, е глобена с общо 
160 хил. лв., защото не е спа-
зила сроковете за връщане 
на едномесечното отчитане 
на електромерите. Освен 
това са съставени админи-

стративен и наказателен акт. 
Дружеството въведе триме-
сечно отчитане в средата 
на 2008 г., но впоследствие 
регулаторът реши да бъде 
върната старата система. 
След жалба от компанията и 
решение на ВАС едномесеч-
ното отчитане трябваше да 
бъде върнато от 1 февруари 
тази година, но това не се 
случи.  Най-често посоч-
ваната от CEZ причина е 
недостиг на инкасатори.

Филипа Радионова

Плюсове
Разбира се, студентският 
заем има редица предим-
ства пред потребителския, 
който много от родители-
те на бъдещите висшисти 
предпочитаха да теглят до-
сега. Отпускането на заема 
ще става без обезпечение 
и без заплащане на такси 
и комисиони. Лихвеният 
процент ще бъде нисък - 
основният, определен от 
БНБ, увеличен с 2 пункта. 
Гратисният период ще е от 

сключването на договора 
за кредит до изтичане на 1 
година от първата дата за 
провеждане на последния 
държавен изпит или защи-
та на дипломна работа. За 
докторантите крайният срок 
е датата, на защита на докто-
рантурата. По време на гра-
тисния период студентите и 
докторантите не заплащат 
главницата и лихвите. По-
гасителният период е 10 
години.

Елена Петкова

Акценти
Студентските 
кредити са два 
типа

за плащане на семестри-
ална такса. Парите ще се 
превеждат директно по 
сметката на университе-
та. студентът няма да 
има пряк достъп до тях;

▶

за издръжка - ще се 
отпуска само в случай на 
раждане на дете по време 
на обучението или при 
осиновяване. сумата ще 
е равна на минималната 
работна заплата, умно-
жена по месеците в съот-
ветния семестър. 

Парите ще се превеж-
дат по сметка на студен-
та в началото на всеки 
семестър.

▶

▶

снимка Емилия костадинова

АЕЦ „Козлодуй”  11.68

ТЕЦ „Бобов дол”  65.08

ТЕЦ „Марица 3”  67.64

„Топлофикация-Русе” ЕАД (блок IV)  76.39

ТЕЦ „Варна”  71.88

ТЕЦ „Марица-изток 2”  40.50
източник: дкЕвР 

▶ Цени на енергия 
при продажба  
от производители 
(лв./мВтч, без ДДС)

▶ Енергодружествата са поискали между 3 и 9% увеличение на цените, съобщи 
зам.-председателят на ДКЕвР валентин Кирчев

160
 хил. лв. е глобата за 

CEZ заради забавеното 
връщане на едномесеч-
ното отчитане

▶

▶Съществуват много възможности за оптимизиране                                  на  разходите по договорите с големите въглищни централи, смята министър 
Трайков

▶ Студентите, които изтеглят кредит за издръж-
ка, ще получават минималната работна заплата

снимка БоБи тошЕв

снимка БоБи тошЕв
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Щетите от нефтения разлив в Мексиканския залив 
ще надхвърлят 75 млн. USD    снимка reuters

▶

Спасяването на Гърция в 
плен на изборите в Словакия
Една от младите 
държави в еврозо-
ната не е готова да 
финансира, без да 
види приложение на 
обещаните от Атина 
мерки
Словакия, най-новата стра-
на член на еврозоната, при-
ета на 1 януари 2009 г., 
ще гласува финансовата 
помощ за Гърция след въ-
трешните си избори през 
юни, обяви словашкият ми-
нистър-председател Роберт 
Фицо. Той настоя изправе-
ната пред колапс държава 
да си напише домашното, 
преди да получи пари от 
Словакия.

Неодобрение 
Левият премиер Фицо ще 
се кандидатира за втори 

мандат на изборите на 12 
юни и въпросът за подкре-
пата за Гърция се превърна 
в предизборен дебат. 

Опозицията е против 
участването на страната в 
спасителния пакет на Евро-
пейския съюз с аргумента, 
че Гърция е по-богата от 
Словакия и заплатите там 
са по-високи от тези в но-
воприетата в Европейкия 
съюз държава. Словакия 
предупреждава и че такива 
заеми може да доведат до 
немарлива фискална по-
литика.

опасения
Финансовите министри от 
еврозоната гласуваха на 2 
май спасителен пакет на 
стойност 110 млрд. EUR 
за следващите три години. 
Механизмът обаче ще се за-
действа след парламентар-

Губернаторът оттегля 
обещаната си подкре-
па за сделка от 2008 г.

Губернаторът на Калифор-
ния Арнолд Шварценегер 
обяви, че оттегля подкре-
пата си за разработване на 
нови петролни кладенци 
около бреговете на щата. 
Причината е отскорошната 
екологична катастрофа след 
пожар на петролна платфор-
ма в Мексиканския залив. 

Решение 
През 2008 г. след множе-
ство изследвания, доказва-
щи безопасността, Швар-
ценегер беше обещал да 

съдейства за откриването 
на 30 нови шахти на вече 
съществуващи петролни 
платформи около брега 
на Калифорния. Сделката 
щеше да носи на щата по 
100 млн. USD на година. 
Бреговете на Калифорния 
не влизат в обявената преди 
месец програма на пре-
зидента Барак Обама за 
разширяване на добива на 
нефт, която е само за водите 
около атлантическия бряг.

Законова база
Президентът на САЩ вече 
заяви, че щетите трябва да 
бъдат платени от виновни-
ка, тоест компанията ВР. 
Според закон, приет след 

разлива от Exxon Valdez 
около Аляска, границата 
за покриване на щетите 
отделно от изчистването 
на замърсената площ не 
може да надхвърли 75 млн. 
USD. Сумата за покриване 
на пропуснати заплати и 
икономически ползи при 
сегашната катастрофа ще е 
много по-голяма. Ето защо 
няколко сенатори от Демо-
кратическата партия поис-
каха в понеделник ревизи-
ране на закона и вдигане 
на летвата за изплащане на 
задълженията до 10 млрд. 
USD. Не се знае обаче дали 
законът ще може да се при-
ложи със задна дата, дори 
ако бъде приет. 

Шварценегер отказва разработване 
на нефт около Калифорния

Механизъм
Как действа 
планът за 
Гърция    

Принципът, залегнал 
в спасителния план на 
атина, е страните 
от еврозоната да зае-
мат средства, които 
после да дадат на Гър-

▶

ция като заем с лихва 
5%. Повечето страни 
взимат заеми с лихва 
под този праг. Герма-
ния например тегли 
заеми при 2% лихва, а 
Белгия при 3%.

ако Гърция обаче 
поиска да вземе заем, 
лихвата стига до 
11%, безпрецедентен 
случай за страна от 
Евросъюза. 

▶

Гърция
Стачката засегна 
жп превоза през 
София
Работещите в обществе-
ния сектор в Гърция вчера 
се вдигнаха на двудневна 
стачка срещу орязването 
на заплати, пенсии и бону-
си. Протестът доведе до 
отмяна на някои вътрешни 
полети във вторник, а всич-
ки международни полети 
от и до Гърция ще бъдат 
отменени за 24 ч днес зара-
ди участието на авиодиспе-
черите. В сряда се очаква 
и всички държавни услуги 
в нашата южна съседка да 
бъдат блокирани, общест-
вените офиси ще бъдат 
затворени, болниците ще 
приемат само спешни слу-
чаи. Стачката ще наруши 
разписанието на влакове-
те от Букурещ до Атина. 
Те ще се движат само до 
Солун, а днес влаковете от 
София до Солун ще бъдат 
спрени. БДЖ ще компен-
сира всички пътници с 
предварително закупени 
билети. 

Вот 
Великобритания 
пред избори:  
Без победител
Ден преди изборите във 
Великобритания няма сигу-
рен победител. Според 
социологическите проуч-
вания нито един от кан-
дидатите няма да спечели 
мнозинство. Ето защо и 
резултатите са непредска-
зуеми. Това ще доведе до 
създаване на висящ пар-
ламент, когато нито една 
партия няма пълно мнозин-
ство и не може да прокарва 
закони без подкрепата на 
членове от други партии. 
Според последната анке-
та на вестник The Sunday 
Telegraph консерваторите 
водят с 36%, втори са лей-
бъристите с 29%, следва-
ни от либералдемократите 
с 27%. В брой членове на 
парламента това прави 279 
за консерваторите, 261 за 
лейбъристите и 78 за либе-
ралдемократите.

Похвала 
САЩ махат три 
държави от 
пиратския списък
САЩ извадиха Чехия, 
Унгария и Полша от спи-
съка на нарушителите на 
интелектуалната собстве-
ност. Чехия е възнаградена 
заради усилията си през 
изминалите две години 
ефективно да контролира 
пазарите по границите си, 
за увеличаване на наказа-
нието за кражба на инте-
лектуална собственост от 
две на осем години затвор и 
криминализиране на произ-
водството и складирането 
на пиратски копия. Варша-
ва е похвалена за първите 
си крачки към ограничава-
не на интернет пиратство-
то. Унгария бе поздравена 
за прилагането на съответ-
ните закони, за правно обу-
чение по въпроса, както и 
за по-високата разкривае-
мост на пиратски продукти 
от митническите служите-
ли. България бе извадена от 
черния списък през 2007 г. 

ното одобрение във всяка 
отделна страна. 

Фицо изрази съмнение 
в способността на Гърция 
да приложи обещаните 
мерки и даде ясно да се 
разбере, че делът на стра-
ната му, равняващ се на 
800 млн. EUR, няма да 
дойде, докато не се въве-
дат съкращения на заплати 
и пенсии и ограничаване 
на социалния стандарт в 
закъсалата членка на ЕС. 
Правителството ми няма 
да подпише празен чек за 
Гърция, коментира той. 

Подкрепа от  
партньори
Подобни аргументи има-
ше и германският канцлер 
Ангела Меркел. На нея и 
партията й също предстоят 
регионални избори на 9 
май. Подкрепата за учас-

тието на Германия в спа-
сителния пакет може да 
коства на Меркел загуба на 
вота. Въпреки възражение-
то в понеделник кабинетът 
одобри дела, който Герма-
ния трябва да плати. Пра-
вителството дори започна 
кампания за набиране на 
средства от частни финан-
сови институции. 

В нощта на понеделник 
срещи вторник парламен-
тът на Франция също гласу-
ва подкрепа за участието на 
страната в спасяването на 
Гърция. Ръководителите на 
ЕС ще се съберат на 7 май 
за обмяна на информация 
как напредва процесът на 
одобряване на спасителния 
план в техните страни.

800 
▶ млн. eur e делът на сло-
вакия в заема от Ес за 
Гърция 

снимка bloomberg

Роберт Фицо, премиер 
на Словакия, иска Атина 
да си напише домаш-
ното, преди да получи 
финансиране 

▶
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Спад в печалбата на 
„Зърнени храни България”
Нито лев от продадена про-
дукция не отчете за пър-
вото тримесечие на 2010 
г. една от гoлемите агро-
компании у нас „Зърнени 
храни България”. Данни в 
тримесечния индивидуа-
лен отчет обаче показват 
силен скок в реализираните 
приходи от продажби на 
стоки. Те се увеличават в 
края на март 2010 г. до 34.6 
млн. лв. спрямо 2.2 млн. лв. 
отчетени година по-рано.

Коментар
Промяната е наложена от 
конюнктурата на пазара, 
обясни изменението в 
структурата на приходите 
от продажби изпълнител-
ният директор на друже-
ството Георги Костов. По 
думите му компанията не 
е променяла бизнес мо-
дела си. 

Предишната слаба година 
през първото тримесечие в 
продажбите на готова про-
дукция е била 2008, когато 
по сметките на „Зърнени 
храни България” са влезли 
1.4 млн. лв. 

Ръст
Съвкупните приходи от 
продажби на компанията 
все пак излизат на плюс 
от 8.8% до 39.6 млн. лв. 
Печалбата за тримесечието 
до март 2010 г. обаче се 
понижава минимално до 
2.3 млн. лв. спрямо отче-
тените 2.7 млн. лв. година 
по-рано. 

„Зърнени храни Бълга-
рия” представи вчера и 
консолидирания си одити-
ран отчет за 2009 г., според 
който печалбата за мина-
лата година се свива до 
7.1 млн. лв. Правят впе-
чатление двойният спад на 
финансовите приходи до 
9.8 млн. лв. и увеличената 
печалба от дъщерни пред-
приятия, която скача до 6.8 
млн. лв. 

Консолидация
Според отчета за дейността 
към края на март „Зърнени 
храни България” консоли-
дира резултатите на „Голя-
ма Добруджанска мелни-
ца” ЕООД, „Слънчеви лъчи 
Провадия” ЕАД и „Порт 

Балчик” АД. 
През тримесечието е из-

вършена смяна в управи-
телния съвет на компанията 
и в него вече е един от ше-
фовете на футболния клуб 
„Черно море” Марин Ма-
ринов. Той влиза в ролята 
и на изпълнителен директор 
на дружеството, а същата 
позиция запазва и Георги 
Костов. 

Акционери
Основни акционери в „Зър-
нени храни България” са 
„Химимпорт груп” ЕАД с  
98 681 640 акции, или 57.78% 
от капитала, и Pictet And Cie 
Bankuiers с 9 951 155 ценни 
книжа - 5.83% от капитала. 
Третият по големина акци-
онер е ПОАД ЦКБ „Сила”, 
което в края на март 2010 
г. е увеличило дела си до 
4.40% спрямо 3.43% година 
по-рано. 

Петият по големина акци-
онер „Прима хим” ЕООД 
се е разделил с почти 3% от 
капитала на дружеството и 
вече държи 0.46%. 

Мирослав Иванов

КоМпАнИИ 
И пАзАРИ

Редактор:
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тел. 4395-867
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Станислава Атанасова
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тел. 4395-851
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Шеф на ПФК „Черно море”  
вече управлява компанията

„Шенкер” отваря нов логистичен център на стойност 20 млн. лв.
Компанията държи 
14% пазарен дял в 
сектора на спедитор-
ските услуги

Германската компания „ДБ 
Шенкер” ЕООД откри нов 
логистичен терминал, в кой-
то са инвестирани 20 млн. лв. 
Периодът, за който тя трябва 
да се възвърне, е между 7 
и 10 години. Компанията 
инвестира в нов терминал, 
за да предложи на бизнеса 
вътре и извън България ло-
гистични услуги на високо 
ниво, заяви Хелмут Швайг-
хофер, управител на „ДБ 
Шенкер” ЕООД. Той обясни, 

че чрез него се въвеждат но-
ви стандарти в интегрирани 
международни транспортни 
и складови услуги.

Терминалът
Новият логистичен терми-
нал е разположен в Божури-
ще на обща площ от 48 хил. 
кв. м и разполага с два собст-
вени железопътни коловоза. 
Обединяването на железо-
пътния и шосейния транс-
порт в един разпределителен 
център дава възможност за 
предлагане на по-голяма 
гама спедиторски услуги. 
Транспортът и логистиката 
са много важни за развити-
ето на инвестиционните и 

Финансови резултати, в хил.лв.

Приходи от продажба на продукция

Приходи от продажби на стоки

Нетни приходи от продажби

Нетна печалба

Данни: Отчет на компанията
Графика: Гриша Струнджев
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икономическите връзки на 
страните от ЕС, заяви Н. Пр. 
Матиас Хьопфнер, посланик 
на Германия в България. 

Резултати
Според статистиката на Съ-
юза на българските спедито-
ри реализираният оборот на 
всички членове на органи-
зацията за миналата година 
е 300 млн. лв. От тях делът 
на „Шенкер” е между 13 и 
14%.  Компанията все още 
не е обявила приходите си 
за миналата година, но спо-
ред Швайгхофер обемът на 
обработените пратки се е 
повишил с 33%. За 2008 г. 
„ДБ Шенкер” ЕООД обяви 
продажби за 56.6 млн. лв.

За бъдещите инвестици-
онни проекти в района на 
Югоизточна Европа Елмар 
Виланд, председател на УС 
на „Шенкер и Ко” и отгова-
рящ за този регион, не съоб-
щи конкретна сума. 

николета Цветкова

Компанията  
по света
▶ „ДБ Шенкер” е дъщерно 
предприятие на „Дойче 
Баан” АГ (Германски желез-
ници АД)

▶ Тя предлага и контракт-
на логистика, логистика за 
панаири и проекти, митни-
ческа обработка и логисти-
ка за спортни мероприятия.
▶ Има повече от 2000 поде-
ления в 130 държави.

 Чрез центъра ще въведем нови стандарти в транспортните и складови услуги, 
каза Хелмут Швайгхофер, управител на „Шенкер” ЕооД - Европа (втория от ляво 
на дясно)

▶

отчет
Шесткратен  
ръст в печалбата  
за „Трейс”
Одитираната годишна 
нетна печалба на 
„Трейс Груп Холд” се 
увеличава над 6 пъти 
до 8.4 млн. лв. Това 
показва отчетът на 
компанията, предаден 

на Българската 
фондова борса. 
Силен скок има при 
приходите от продажби 
на пътностроителното 
дружество, които се 
увеличават до 206 млн. 
лв. спрямо 116 млн. 
лв., отчетни в края на 
2008 г. В основната 
си част те идват от 
продажбата на услуги, 
които за периода 

януари - декември 2009 
г. са на стойност 197 
млн. лв. По време на 
вчерашната търговия 
на Българската 
фондова борса бяха 
прехвърлени 168 акции 
на „Трейс”, като те се 
повишиха с 1.43%. 
Една ценна книга 
на дружеството се 
котираше на средните 
нива от 62.1 лв. 
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Ново разочароващо триме-
сечие изживяха дружествата 
със специална инвестицион-
на цел с вложения в недви-
жими имоти. Това показват 
резултатите на дружествата 
за имоти, които са част от 
индекса на БФБ BGREIT, 
за първите три месеца на 
2010 г.

По-голямата част от фон-
довете са замразили проек-
тите си и са много консерва-
тивни в инвестициите си.

представяне
Една от компаниите - 

„Парк” АДСИЦ, няма ни-
какви приходи от продажби 
през първото тримесечие 
на 2010 г. В същото време 
обаче загубата на фонда за 
имоти се увеличава с над 
14% на годишна база до 39 
хил. лв. 

Кризата спря някои от 
проектите ни, каза Ата-
нас Бойчев, председател 
на съвета на директорите 
на „Парк” АДСИЦ. Той 
коментира, че по този на-
чин компанията е избегнала 
натрупването на задълже-
ния. В момента дружество-

то договаря проект на бул. 
„Цариградско шосе”, пред-
назначен за паркинг.

„Ексклузив Пропърти” 
АДСИЦ също не успя 
да се зарадва на приходи 
през първите три месеца 
на тази година. За срав-
нение през същия период 
на 2009 г. дружеството е 
имало постъпления, макар 
и скромни - 3000 лв. Със 
стопяването на приходите 
спад отчита и отрицател-
ният финансов резултат на 
„Ексклузив Пропърти” със 
72% до 38 хил. лв. 

отрицателни 
движения
Приходите от продажби на 
„БенчМарк Фонд имоти” 
АДСИЦ към 31 март 2010 г. 
са 3000 лв., което е с 99% по-
малко спрямо предходната 
година. Загубата на друже-
ството пък се удвоява до 735 
хил. лв. 

В момента проектът ни в 
Боровец е замразен заради 
състоянието на пазара на 
ваканционни имоти, каза за 
в. „Пари” Веселин Генчев, 
изпълнителен директор на 
„БенчМарк Фонд имоти” 

АДСИЦ. Той каза още, че 
самият пазар ще определи 
кога ще бъде „размразен” 
проектът. В момента „Бенч-
Марк” води преговори за 
сключване на договори за 
наем или продажба на части 
от двата си обекта в София. 

Засегнато от икономиче-
ската криза е и „Прайм Про-
пърти БГ” АДСИЦ. Про-
дажбите на дружеството са 
намалели с 95% до едва 6 
хил. лв. към 31 март 2010 г. 
Фондът обаче вече е запо-
чнал нов жилищен проект 
в София. 

отличниците
Има две дружества за не-
движими имоти в BGREIT 
обаче, които постигат ръст 
дори. Печалбата на „Фонд за 
недвижими имоти България” 
АДСИЦ скача до 463 хил. лв. 
Приходите на фонда пък са 
се повишили със 158% до 
1.7 млн. лв. 

Ние сме от малкото дру-
жества, които на по-ранен 
етап минахме през фазата 
строителство и в момента 
получават реални приходи 
от наем, обясни добрите 
резултати Тодор Бреш-

Само две АДСИЦ отчетоха ръст в продажбите си през първото тримесечие на 2010 г.

Фондовете за имоти продължават  
да държат проектите си във фризера

Промяна
Нов борд на 
директорите в 
„Слънчев бряг”
„Слънчев бряг” АД вече е 
с нов борд на директори-
те. Вчера общото събра-
ние на акционерите избра 
новите пет членове, които 
са с тригодишен мандат. 
Това са заместник-минис-

търът на икономиката, 
енергетиката и туризма 
Иво Маринов, регионал-
ният мениджър на турис-
тическата агенция „Алма 
тур” Мария Михалева, 
общинският съветник от 
Несебър Константин Леф-
теров, зам. областният уп-
равител на Бургас Златко 
Димитров и консултантът 
по регионалното развитие 
и управлението на проек-

ти Соня Енилова. Те бяха 
избрани с мнозинство и 
бяха известни предвари-
телно.
Старият борд на ди-
ректорите управлява 
дружеството близо 10 
години. Ден преди общото 
събрание на акционерите 
изпълнителният директор 
на дружеството Малина 
Стратиева даде отчет за 
наследството, което полу-

чава новото ръководство. 
Според нея в активите в 
курорта има зелени пло-
щи, а инфраструктурата се 
оценява на 16 млн. лв. По 
думите й срещу частните 
хотели са заведени 132 
дела за дължими суми на 
стойност около 2.1 млн. 
лв., като сумата се е натру-
пала заради нежеланието 
на хотелиерите да плащат 
инфраструктурна такса.  

Услуга
Wizz Air дава 
обезщетение при 
закъснение
Wizz Air предлага на път-
ниците си нова услуга - 
обезщетение при закъсне-
ние. Тя предвижда при за-
къснение на полет от 2 или 
повече часа да се отпуска 
сума от 200 лв. на пътник. 

Тя може да се използва 
като компенсация за всеки 
полет. Парите се изпращат 
по сметка автоматично в 
7-дневен срок от деня на 
закъснелия полет. Срокът, 
в който може да се вземе 
обезщетението, е до една 
година след присъждането 
му. Услугата може да се ку-
пи за всеки полет, а цената 
й в една посока е 20 лв. на 
пътник. 

“БенчМарк Фонд имоти” АДСИЦ “Ексклузив Пропърти ” АДСИЦ

Резултати на фондовете за недвижими имоти, които са част от индекса BGREIT, в. хил. лв.

“Парк “ АДСИЦ “Прайм Пропърти БГ” АДСИЦ “ФеърПлей Пропъртис” АДСИЦ “Фонд за недвижими имоти 
България” АДСИЦ

Първо тримесечие на ����г.
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Само две АДСИЦ отчетоха ръст в продажбите си през първото тримесечие на 2010 г.

Фондовете за имоти продължават  
да държат проектите си във фризера

Цифра на деня

41.79
 пункта достигна индексът на фондовете за имоти 

BGREIT по време на вчерашната търговия, след като се 
повиши с 0.14%

▶

Има сигнали за 
раздвижване в бранша
На този етап сме се 
фокусирали върху два-
та проекта в София - на 
бул. „Цариградско шосе” 
и на ул. „Раковски”. В 
момента проектът ни в 
Боровец е замразен зара-
ди състоянието на пазара 
на ваканционни имоти. 
А кога ще бъде „размра-
зен”, зависи много от 
пазара. 

Първото тримесечие 
беше много трудно 
не само за нас, а и за 
целия сектор, защото все 
още липсват позитивни 
сигнали за състоянието 
на икономиката. Опре-
делено обаче виждаме 

Първото 
тримесе-

чие беше много 
трудно не само за 
нас, а и за целия 
сектор

Веселин Генчев, 
изпълнителен директор на  
„БенчМарк Фонд имоти” АДСИЦ

сигнали за раздвижване 
в бранша. Дори и в мо-
мента водим преговори 
и се надявам в следва-
щите 3 до 6 месеца да 
сключим договори за 
продажба или наем. 

ков, председател на СД на 
„Фонд за недвижими имоти 
България” АДСИЦ.

„ФеърПлей Пропъртис” 
АДСИЦ е другият отличник 
в сектора с повишение от 
34% на приходите му от про-
дажби до 5.6 млн. лв. Маню 
Моравенов, изпълнителен 
директор на дружеството, 
коментира, че компанията 
никога не е страдала от лип-
са на продажби.

прогнози
Управляващите директори 
на фондовете за недвижими 

имоти са единодушни, че 
и 2010 г. ще бъде трудна за 
сектора. 

До 12-18 месеца очакваме 
да има оттласкване от дъно-
то на българския пазар за 
недвижими имоти, прогно-
зира Драгомир Бояджиев, 
портфолио мениджър на 
УД „Експат Капитал”. То-
дор Брешков е убеден, че 
през тази година пазарът 
ще намери равновесната си 
точка, а през 2011 г. вече ще 
видим движение в посока 
нагоре. 

магдалена иванова

През 2011 г. ще има 
движение нагоре
Като цяло сме доволни 
от нашите резултати. Те 
са на база реални приходи 
от наем и аренда. Не всички 
дружества със специална 
инвестиционна цел обаче 
отчитат подобрения във 
финансовите си резултати. 
Това е така, защото всяка 
компания има своя специ-
фика и различна стратегия. 
Ние сме от малкото дру-
жества, които на по-ранен 
етап минахме през фазата 
строителство и в момента 
получаваме реални приходи 
от наем. Докато при други 
компании се случи така, че 
кризата ги свари във фаза 
строителство. 

Друга причина според 
мен за доброто ни пред-

Жилищният 
пазар за нас 

никога не е бил при-
оритет

Тодор Брешков, 
председател на СД на „Фонд за 
недвижими имоти България” 
АДСИЦ

ставяне е, че жилищният 
пазар за нас никога не е бил 
приоритет.  Аз очаквам ця-
лата година да е трудна, но 
вече би трябвало да видим 
стабилизация и повишаване 
на ликвидността. Може би 
през тази година пазарът 
ще намери равновесната си 
точка, а през 2011 г. вече ще 
видим движение в посока 
нагоре. 

Кризата спря някои  
от проектите ни
ние и към първото 
тримесечие на 2010 г. 
имаме пасивна страте-
гия и това се дължи на 
икономическата криза. В 
момента договаряме про-
екта на бул. „Цариградско 
шосе”, който е предназна-
чен за паркинг. 

Кризата определено 
спря някои от проектите 
ни. Така не сме натрупали 
задължения, но нямаме и 
приходи. Фокусирали сме 
се върху един проект, кой-
то искаме да финализира-
ме, за да ни носи приходи. 

Според мен най-рано 
през 2011 г. ще има 

Не сме 
натрупали 

задължения, 
но нямаме и 
приходи

атанас Бойчев, 
председател на СД на „Парк” 
АДСИЦ

раздвижване в сектора 
на недвижимите имоти. 
При подобряване на 
икономическата ситуа-
ция ще подходим много 
консервативно към всеки 
бъдещ проект.

Избягваме инвестиции 
в последната година
Нашият взаимен 
фонд „Експат Ню 
Юръп Пропъртис” има 
възможност да инвести-
ра в акции на фондове 
за имоти в България, 
Централна и Източна Ев-
ропа и бившите съветски 
републики. 

В последната една 
година обаче избяг-
ваме да инвестираме в  
български фондове за не-
движими имоти, защото 
не сме големи оптими-
сти за сектора. 

Ограничили сме 
вложенията си в много 
малко дружества със 
специална инвестици-
онна цел - те са или с 

До 12-18 
месеца 

очакваме да има 
оттласкване 
от дъното на 
българския пазар 
за недвижими 
имоти

Драгомир Бояджиев, 
портфолио мениджър на УД 
„Експат Капитал”

много диверсифициран 
портфейл, или с ин-
вестиции в земеделски 
земи. До 12-18 месе-
ца очакваме да има 
оттласкване от дъното 
на българския пазар за 
недвижими имоти.  

АДСИЦ ще бъдат сред най-активните 
играчи на пазара и през тази година
Смятам, че резултатите 
на дружеството за първото 
тримесечие на 2010 г. са 
много добри. Въпреки че 
отчитаме загуба от 0.23% 
(активите на дружеството 
са за над 42.5 млн. лв.), 
на фона на моментното 
затруднено състояние на 
пазара сме уверени, че 
ще се справим успешно 
и в края на годината ще 
постигнем още по-добри 
резултати.

Към момента всички 
проекти на дружеството 
се реализират поетапно. 
Жилищната сграда на ул. 
„Черковна” в София беше 
завършена миналата годи-
на, ваканционното селище 
„Морски фар” също е 

Сега старти-
раме и нов 

жилищен проект в 
София 

Светослав младенов, 
изпълнителен директор на 
„Прайм Пропърти БГ” АДСИЦ

завършено и продажбите 
при него вървят успешно. 
При другия ни  ваканци-
онен проект - „Корал”, са 
готови работните проекти, 
получихме допълнителни 
разрешения за строеж, 
едновременно с това 
напредваме в разговорите 
за осигуряване на финан-
сиране. За бизнес сградата 
„Прайм Бизнес Център” 
сме в процес на привли-

Коментар
Ще запазим 
нивото на 
продажбите си
Реализирахме повече 
продажби през първото 
тримесечие на 2010 г., но е 
необходимо да имаме поне 
две тримесечия на ръст, за 
да сме сигурни, че трендът 
се е обърнал. В самите цени 

на апартаментите опреде-
лено има спад през първите 
три месеца, но не трябва 
да забравяме, че цените от 
първото тримесечие на 2009 
г. всъщност са от сключени 
сделки в края на 2008 г.  
Някои от дружествата със 
специална инвестиционна 
цел обаче нямат толкова до-
бри резултати като нас. Това 
се дължи на различните 
проекти и на липсата на но-

ви проекти. Но определено 
криза откъм липса на про-
дажби при нас не е имало. 
Въпреки това обаче не сме 
оптимистично настроени за 
2010 г., защото нямаме въз-
можност да инвестираме в 
мащабите, в които инвести-
рахме преди, а разходите ни 
и в момента са големи. Като 
цяло смятам, че ще запазим 
нивото на продажбите си от 
2009 г. 

маню моравенов, 
изпълнителен директор на 
„ФеърПлей Пропъртис” АДСИЦ

чане на наематели. В мо-
мента, в който достигнем 
необходимия минимум от 
25%, сме готови да започ-
нем изграждането.

Сега стартираме и нов 
жилищен проект в кв. 
„Редута” в София, близо 
до мола „Сердика център”. 
Съвсем скоро закупихме 
парцел с площ 384 кв. м на 
около 50 метра от „Сер-
дика център”. Започваме 
проектирането и работата 
по получаване на разреши-
телно за строеж. 

През настоящата 
година вече ясно се виж-
да, че пазарът на имоти 
реално се променя както 
по отношение на структу-

рата, така и по отношение 
на ценовите нива. Инвес-
титорите ще продължат да  
мислят как да предложат 
по-добри условия, за да 
останат на пазара, без 
значение дали става дума 
за отдаване под наем или 
продажба. АДСИЦ ще 
бъдат сред най-активните 
играчи на имотния пазар 
и през тази година, като 
някои дори ще набират ка-
питал за нови инвестиции. 
Дружествата, които имат 
дългосрочна стратегия, 
предварително са съобра-
зили накъде върви пазарът, 
направили са си преоценка 
на приоритетите, скоро 
ще започнат плавно и 
постепенно да увеличават 
активите си.

“БенчМарк Фонд имоти” АДСИЦ “Ексклузив Пропърти ” АДСИЦ

Резултати на фондовете за недвижими имоти, които са част от индекса BGREIT, в. хил. лв.

“Парк “ АДСИЦ “Прайм Пропърти БГ” АДСИЦ “ФеърПлей Пропъртис” АДСИЦ “Фонд за недвижими имоти 
България” АДСИЦ
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Печалбата на Pfizer  
и Merck се понижи
Разходи по сделки от 2009 г. и здравната реформа в САЩ са причина  
за по-ниските резултати
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Производителите на ле-
карства Pfizer Inc.  и 
Merck&Co. отчетоха спад 
на печалбата за първото 
тримесечие на годината. 
Причината за по-ниски-
те резултати и на двете 
компании е свързана с 
разходите им по придо-
биването на предприятия, 
както и с променената па-
зарна ситуация след стар-
та на здравната реформа в 
САЩ. Въпреки това про-
дажбите и печалбите на 
Pfizer и Merck надминаха 
очакванията на анализа-
торите.

Сделки
Двете компании се опит-
ват да разнообразят про-
дуктите си и да си оси-
гурят растеж с помощта 
на направените миналата 
година сделки. През ок-
томври Pfizer купи Wyeth 
за 68 млрд. USD, а месец 
по-късно Merck придоби 
Schering-Plough за 49.6 
млрд. USD. Целта на сдел-
ките е да се компенсира 
очакваният спад на про-
дажбите след изтичането 
на патентите за ключови 
продукти.

Pfizer
Печалбата на Pfizer за пър-
вото тримесечие на 2010 г. 
спадна с 26% до 2.03 млрд. 
USD (25 цента на акция) 
спрямо 2.7 млрд. USD го-

дина по-рано. През първи-
те три месеца на годината 
компанията трябваше да 
направи различни разходи 
по сделката за Wyeth, как-
то и да отпише 270 млн. 
USD заради промените в 
здравното законодател-
ство. Ако се изключат тези 
пера, печалбата би била 
60 цента на акция, което 
е повече от очакваните от 
анализаторите 53 цента 
на акция.

Продажбите на Pfizer 
обаче скочиха с 54% до 
16.75 млрд. USD основно 
благодарение на покупката 
на Wyeth. Най-известният 
продукт на компанията 
- лекарството за холесте-
рол Lipitor, донесе 2.76 
млрд. USD на компанията, 
с 1% повече от миналата 
година. Продажбите на 
препарата за рак Sutent 
нараснаха с 28% до 259 
млн. USD.

Merck
Merck отчете печалба от 
299 млн. USD (9 цента 
на акция) за първото три-
месечие. Това е спад със   
79% от 1.4 млрд. USD го-
дина по-рано. Компанията 
е имала разходи по сдел-
ката за Schering-Plough, 
а промененото данъчно 
облагане на помощите за 
лекарства след начало-
то на здравната реформа 
е понижило резултата й 

Компанията очаква 
възстановяване през 
второто полугодие

Печалбата на Thomson 
Reuters Corp. за първото 
тримесечие на 2010 г. спад-
на с 31% заради разходи по 
сливането и други такси. 
Продажбите останаха без 
промяна, но информаци-
онната компания заяви, 
че очаква възстановяване 
през второто полугодие. 

Добри очаквания
Компаниите за финансо-
ви новини пострадаха от 
финансовата криза и про-
дажбите им намаляха в 

Thomson Reuters отчете 
31% по-малка печалба

края на 2009 г. През фев-
руари тази година обаче 
Thomson Reuters заяви, че 
продажбите ще започнат 

 резултатите ни са доказателство, че работим стабилно въпреки пазарните предизвикателства, посочи 
главният изпълнителен директор на Pfizer Джеф Киндлър
▶

Застрахователят и 
строителният пред-
приемач ще платят 
440 млн. EUR  
за Porta di Roma

Водещата европейска за-
страхователна компания 
Allianz SE заедно с датския 
строителен предприемач 
Corio придобиха най-голе-
мия мол в Италия - Porta di 
Roma за сумата от 440 млн. 
EUR. Разпределението на 
собствеността е по равно 
между двете компании. 

продавачи
Досегашни собственици на 

Allianz и Corio купиха 
най-големия мол в Италия

мола, разположен в север-
ните покрайнини на Рим, 
бяха Porta di Roma Srl и 
Gallerie Commerciali Italia 
SpA. Сделката трябва да 
бъде одобрена от антитръс-
товия орган на Европей-
ския съюз.

предимства
Търговският център отво-
ри врати през юли 2007 г. 
В него се помещават 220 

магазина, а броят на посе-
тителите е около 13 млн. 
души годишно. 

Големите молове в край-
ните части на градовете 
привличат вниманието на 
инвеститорите със стабил-
ните приходи от наеми, 
които осигуряват, с раз-
нообразието от наематели 
и липсата на конкуренция 
от други големи търговски 
обекти.

 Въпреки по-ниската пе-
чалба компанията е оп-
тимист за резултатите 
си до края на годината 
 Снимка bloomberg

▶

със 147 млн. USD. Ако се 
изключат тези разходи, 
печалбата на акция би 
била 83 цента.

Продажбите за първите 
три месеца на годината 

се удвоиха до 11.4 млрд. 
USD в сравнение с 5.4 
млрд. USD за същия пе-
риод на 2009 г. Основен 
принос за високия резул-
тат има придобиването 

на Schering. Промените 
в здравното законодател-
ство свиха приходите с 
около 33 млн. USD, но 
положителните курсови 
разлики осигуриха на 

компанията 4 процентни 
пункта от ръста на про-
дажбите. Увеличение на 
продажбите се отбелязва 
за осем от десет основни 
продуктови групи.

 около 220 магазина се помещават в мола Porta di 
Roma, който отвори врати през юли 2007 г. 
 Снимка bloomberg

▶
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▶ млн. души годишно 
посещават търговския 
център в покрайнините 
на Рим

да се покачват през вто-
рата половина на 2010 г. В 
стремежа си да привлече 
клиенти компанията пусна 
мрежата Elektron, която 
се очаква да работи 20 
пъти по-бързо от старата 
платформа. 

приходите 
без промяна
Отчетената печалба за 
първото тримесечие въз-
лиза на 134 млн. USD 
спрямо 193 млн. USD за 
същия период на мина-
лата година. Приходите 
остават без промяна на 
стойност 3.14 млрд. USD. 
Пазарното подразделение, 
което включва новинар-
ския сервиз на Reuters, 
не отбелязва промяна в 
приходите, но печалбата 
му спада с 4.2%. Подраз-
делението за правни и сче-
товодни сервизи увеличи 
приходите си с 2.3%. Пе-
чалбата му обаче намаля 
със 7.7%.

134
▶ млн. USD печалба за 
първото тримесечие 
отчете компанията



Оферти за четвъртата 
по големина енергий-
на компания се прие
мат до 1 юни

Полша предлага за про-
дажба мажоритарен пакет 
в четвъртата по големи-
на енергийна компания на 
страната Energa. Целта на 
правителството е да си оси-
гури приходи, с които да за-
пълни бюджетния дефицит, 
който тази година се очаква 
да се увеличи двойно.

Energa
Оферти се приемат до 1 юни, 
става ясно от публикация в 
местните медии. За първи-
те девет месеца на 2009 г. 
компанията отчете печалба 
от 426 млн. злоти (143 млн. 
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Полското правителство продава 
мажоритарен пакет в Energa

USD). Energa произвежда 
около 3% от електричест-
вото в страната. Компанията 
смята да инвестира повече 
от 22 млрд. злоти до 2015 
г. в изграждането на нови 
мощности с капацитет от 
2200 мВт, както и в елек-
тропреносна мрежа.

приватизация
Energa е една от петте фир-
ми за комунални услуги 
в Полша, дялове от които 

Holcim излезе на червено 
за първото тримесечие
Нетната загуба на 
швейцарската компа-
ния към края на март 
е в размер на 47 млн. 
EUR

Найголемият производител 
на цимент в света Holcim 
Ltd. отчете нетна загуба от 
68 млн. швейцарски франка 
(47 млн. EUR) през първо-
то тримесечие на годината 
заради спад в търсенето в 
Европа и Северна Америка. 
През първите три месеца 
на миналата година компа-
нията имаше положителен 
финансов резултат в размер 
на 74 млн. CHF.

Съкращаване 
на разходите
За да се справи с драстич-
ния спад в строителния сек-
тор в Европа и САЩ, швей-
царската компания затвори 
през миналата година свои 
заводи в Испания и САЩ и 
съкрати разходите си с 857 
млн. CHF, което е повече от 
първоначалните й планове. 
Строителната продукция в 
Европа отчете през февру-
ари найголемия си спад от 
две години насам и няма 
записан нито един месечен 
ръст от 11 месеца, показват 
данните на Евростат. 

Ефект от сделка
След като придоби през 
миналата година австра-
лийското подразделение на 
мексиканския си конкурент 
Cemex SAB de CV, Holcim 
успя да увеличи продажби-

те си през първото тримесе-
чие на годината с 4.8% до 
4.74 млрд. CHF.

От началото на годината 
книжата на компанията са 
поскъпнали с 1.1%, което е 
далеч подобро представя-
не от конкурента Lafarge, 
който отчита 5.6% спад в 
цената на акциите си.

поглед към азия
Ситуацията в Европа и 
Северна Америка остава 
несигурна за строителния 
сектор, посочват от Holcim. 
През следващите няколко 
месеца ще стане ясно дали 
спадът на пазара през пър-
вите три месеца се дължи 

на тежката зима или на 
влошените икономически 
условия. Въпреки това 
пазарите в Азия запазват 
тенденцията на ръст, казва 
Маркус Акерман, главен 
изпълнителен директор на 
Holcim. През миналата го-
дина компанията е похар-
чила над 3 млрд. USD за 
придобивания в региона. 
Истински бум е отчел ци-
ментовият производител в 
Индия. През следващите 5 
години швейцарците пла-
нират да вложат в страната 
над 1.1 млрд. USD, за да 
увеличат производствения 
си капацитет от 50 млн. 
т годишно на 60 млн. т. 

С населението си от 1.2 
млрд. души Индия има го-
ляма нужда от строителни 
материали като цимент и 
стомана за изграждането 
на пътища, пристанища и 
мостове.

В България
Швейцарският производи-
тел на цимент е на бъл-
гарския пазар от 1997 г. 
Holcim стана собственик 
на “Белоизворски цимент” 
край с. Бели извор след 
приватизацията му. През 
февруари т.г. швейцарците 
придобиха и пазарджишки 
производител на инертни 
материали.

▶ Главният изпълнителен директор на Holcim маркус акерман залага на ръста на 
пазарите в азия

Швейцарската UBS 
отчита найвисока 
печалба от 3 години
Банката излиза на зе-
лено с 2.2 млрд. CHF 
след загуба за първото 
тримесечие на 2009 г.

Водещата банка в Швейца-
рия UBS отчете найвисо-
ката си тримесечна печалба 
от почти три години насам. 
Чистият финансов резултат 
достигна 2.2 млрд. CHF (2 
млрд. USD) към края на 
март спрямо загуба от 1.98 
млрд. CHF за същия период 
на миналата година. 

Целта
UBS ще успее да изпълни 
плановете си за годишна 
печалба преди данъци от 15 
млрд. CHF през следващите 
три до пет години, след като 
приходите на подразделе-
нието за дългови операции 
нараснаха, посочи главни-
ят изпълнителен директор 
Освалд Грюбел. Именно то 
донесе поголямата част от 
обезценките и загубите на 
банката на обща стойност 
57.2 млрд. USD по време на 
кредитната криза. През ми-
налата година UBS назначи 
около 350 нови служители, 
за да засили тази дейност.

Дългови книжа
Ситуацията на пазара на 
ценни книжа найвероятно 
няма да се промени през 
второто тримесечие, въ-
преки че дългът на някои 
европейски държави може 
да създаде известна неси-
гурност, смята Грюбел. Екс-
позицията на UBS в Гърция 
е почти нулева и ситуацията 
там не създава никакви при-

теснения за банката. 
Подразделението за ин-

вестиционно банкиране от-
чете печалба от 1.19 млрд. 
CHF преди данъци за пър-
вото тримесечие, след като 
приходите от търговия с 
дългови инструменти дос-
тигнаха 2.17 млрд. CHF.

Фокус
Новият ни акцент върху 
диверсифицирането на из-
точниците на приходи и 
активното управление на 
дейностите на инвестици-
онната банка ни откриват 
път към стабилни печалби 
в бъдеще, заяви Грюбел. Ве-
че си подредихме къщата, 
сега можем да се изправим 
пред предизвикателството 
да реализираме пълния си 
потенциал, добави той.

Малко е вероятно UBS да 
раздаде дивиденти за тази 
година или ако го направи, 
сумите ще са символични, 
казаха от банката.

 освалд Грюбел, главен 
изпълнителен директор 
на UBS

▶

Снимки bloomberg

ще бъдат предложени за 
продажба през тази година. 
Правителството се надява 
да получи 10 млрд. USD от 
приватизация. Активите, 
които ще бъдат предложе-
ни на купувачи, включват 
дялове в енергийни ком-
пании, един застраховател, 
петролна рафинерия и Вар-
шавската фондова борса.

през борсата
Финансовото министер-

ство се надява да осигури 
повече от половината от 
сумата. То ще предложи 
за продажба дялове в га-
зовата компания PGE и 
Tauron Polska Energia през 
борсата. Стратегически ку-
пувач се търси за Zespol 
Elektrowni PAK. Покъсно 
този месец ще се приемат 
оферти за мажоритарния 
пакет в Enea  третата по 
големина компания за ко-
мунални услуги.

Adidas повишава 
прогнозите си заради 
Световното първенство

Печалбата на герман-
ската компания скочи 
до 168 млн. EUR за 
първото тримесечие

Световната купа по фут-
бол ще помогне на втория 
по големина производител 
на спортни стоки в света 
Adidas да изпълни завише-
ните си прогнози за печалба 
през 2010 г. Приходите тази 
година ще нараснат повече 
от предварителните очак-
вания. Брутната печалба 
като част от продажбите 
ще достигне 47.5%, съобщи 
германската компания.

Adidas ще осигури еки-
пировката на 12 отбора за 
първенството това лято, с 
което изпреварва всичките 

си конкуренти. Продажбите 
на продукти, свързани със 
Световната купа, ще надми-
нат 1.3 млрд. EUR, показват 
прогнозите на компанията.

Печалбата на Adidas за 
първото тримесечие на го-
дината се увеличи до 168 
млн. EUR спрямо 5 млн. 
EUR за същия период на 
2009 г. Продажбите нарас-
наха с 4% и достигнаха 
почти 2.7 млрд. EUR.

С 5% са скочили про-
дажбите в Западна Европа. 
Регионът осигурява около 
една трета от приходите 
на компанията. В Северна 
Америка увеличението е 
10% през първото триме-
сечие на годината. В Китай 
обаче Adidas е пласирала с 
20% помалко стоки.

10 
▶ млрд. USD се надява да 
получи Варшава от при-
ватизация през 2010 г., 
за да запълни дупката в 
бюджета

 Варшавската фондова борса е една от компаниите, които правителството 
ще предложи за продажба през тази година
▶
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„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 5.05.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

N/A 13.3470 12.3117 8.8125 
318.2247 N/A 12.2694 8.7822 
319.8103 13.2350 N/A 8.7389 
319.8103 13.2350 12.2090 N/A 
 

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,9558	 0
АВсТРАЛийсКи ДОЛАР AUD 1 1,3684 -0,00039
БРАзиЛсКи РЕАЛ BRL 10 8,5812 0,05387
КАНАДсКи ДОЛАР CAD 1 1,4674 0,01017
ШВЕйЦАРсКи фРАНК CHF 1 1,3653 0,00029
КиТАйсКи РЕНМиНБи юАН CNY 10 2,1889 0,02422
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,6073 -0,04165
ДАТсКА КРОНА DKK 10 2,6278 -0,00011
ЕсТОНсКА КРОНА EEK 10 1,2500 0,00000
БРиТАНсКА ЛиРА GBP 1 2,2657 0,01240
ХОНКОНгсКи ДОЛАР HKD 10 1,9246 0,02140
ХЪРВАТсКА КуНА HRK 10 2,6944 0,00085
уНгАРсКи фОРиНТ HUF 1000 7,1537 -0,14333
иНДОНЕзийсКА РуПиЯ IDR 10000 1,6555 0,01885
иНДийсКА РуПиЯ INR 100 3,3492 0,02804
исЛАНДсКА КРОНА ISK 1000 6,7442 0,00000
ЯПОНсКА йЕНА JPY 100 1,5816 0,01633
южНОКОРЕйсКи ВОН KRW 1000 1,3399 0,01901
ЛиТОВсКи ЛиТАC LTL 10 5,6645 0,00000
ЛАТВийсКи ЛАТ LVL 1 2,7660 0,00000
МЕКсиКАНсКО ПЕсО MXN 10 1,2091 0,00678
МАЛАйзийсКи РиНгиТ MYR 10 4,6514 0,04806
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,4999 0,00510
НОВОзЕЛАНДсКи ДОЛАР NZD 1 1,0839 0,00567
фиЛиПиНсКО ПЕсО PHP 100 3,3469 0,03665
ПОЛсКА зЛОТА PLN 10 4,9408 -0,05362
НОВА РуМЪНсКА ЛЕЯ RON 10 4,7220 -0,01716
РусКА РуБЛА RUB 100 5,0748 0,03141
ШВЕДсКА КРОНА SEK 10 2,0395 0,00422
сиНгАПуРсКи ДОЛАР SGD 1 1,0859 0,00921
ТАйЛАНДсКи БАТ THB 100 4,6312 0,06999
НОВА ТуРсКА ЛиРА TRY 10 9,9261 0,02262
ЩАТсКи ДОЛАР USD 1 1,4943 0,01681
южНОАфРиКАНсКи РАНД ZAR 10 1,9876 -0,01081
зЛАТО (1 ТРОй уНЦиЯ) XAU 1 1763,1100 36,53000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 5.05.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,35944
Бразилски реал BRL 10 8,34897
Канадски долар CAD 1 1,46669
Швейцарски франк CHF 1 1,36495
Китайски ренминби юан CNY 10 2,14211
Чешка крона CZK 100 7,73483
Датска крона DKK 10 2,62806
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,25067
Хонконгски долар HKD 10 1,88398
Хърватска куна HRK 10 2,69506
унгарски форинт HUF 1000 7,40480
индонезийска рупия IDR 10000 1,62316
исландска крона ISK 100 3,28253
Японска йена JPY 1000 6,74424
южнокорейски вон KRW 100 1,56906
Литовски литаc LTL 1000 1,32034
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76364
Малайзийски рингит MYR 10 1,19761
Норвежка крона NOK 10 4,57611
Новозеландски долар NZD 10 2,47715
филипинско песо PHP 10 1,03973
Полска злота PLN 100 3,29608
Нова румънска лея RON 10 5,05213
Руска рубла RUB 10 4,72765
Шведска крона SEK 100 5,01694
сингапурски долар SGD 10 2,03830
словашка крона SKK 10 1,06492
Тайландски бат THB 100 4,54200
Нова турска лира TRY 10 9,85206
Щатски долар USD 1 1,46252
южноафрикански ранд ZAR 10 1,97303

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППзМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.05.2010.

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 7175,5 7017,5
Калай LME USD/т 18080 17735
Олово LME USD/т 2129,5 2104,5
Цинк LME USD/т 2180 2154
Алуминий LME USD/т 2164 2168
Никел LME USD/т 25650 24600
Алуминиева сплав LME USD/т 2050 2115

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
злато LME USD/тр.у. 1171,8 1172,4
сребро LME USD/тр.у. 17,97 17,99
Платина LME USD/тр.у. 1678,7 1683
Паладий LME USD/тр.у. 516 518,4
Родий LME USD/тр.у. 2750 2850

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Вид	 Борса	 Единица	 Юни	 Юли
суров петрол NYMEX USD/б 83,51 86,86
Брент ICE USD/б 86,69 87,74
газьол ICE USD/т 731 736
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4 4,12
Бензин 95 NYMEX USD/т 800 -
Нафта NYMEX USD/т 750 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 183,17
Царевица Yellow CBT USD/т 143,41
Ечемик Feed ASX USD/т 156,64
Памук No.2 NYBOT USD/т 1805,11
Какао  NYBOT USD/т 3141,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3018,08
соя No.2 ICE USD/т 359,62
захар White NYSE LIFFE USD/т 455,10

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

източник: Bloomberg

В изпълнение на изискванията на чл.22, ал.2 от Наредба 9 на Коми-
сията за финансов надзор от 19.11.2003г., ПОК “ДОВЕРИЕ” пуб-
ликува стойността на един дял валидна за последния работен ден 
на месец април 2010 г., 
както следва:

УПФ               1.26714
ППФ               1.24939
ДПФ               1.24155

Повече информация на: тел. 0 900 32 100 
(0.18 лв./мин. без ДДС за цялата страна), 

интернет адрес www.poc-doverie.bg и офисите на Компанията 
в цялата страна.

За	дата	04.05.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

фондове Пайъниър Австрия 
гарантирана кошница 2010 иР* EUR 1095,11 1127,96

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “южен парк” (софия), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	4/05/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,214936 € 1,239235 € 1,208861
ОТП Международен фонд в акции - ю Би Ес 
фонд на фондовете € 0,912266 € 0,930511 € 0,907705

ОТП - Ди Ви Ес фонд на фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,837462 € 0,854211 € 0,833275

Цените са валидни за поръчки, подадени на 29/04/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НсАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НсАД. 

Цени	за	1	дял	за	5/05/2010
ДсК фонд Паричен Пазар 1.123869 лв. 1.123869 лв. 1.123869 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 5/05/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. информация може да се получи от Call Center на “Банка ДсК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

9.2900	 9.1971	 1.86%	 -5.32%

30.4.2010 г., 3 и 4.5.2010 г.

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	04.05.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината за последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0225	лв. 1.0072	лв. 1.0174	лв. 0.81% 8.67%

Сентинел	-	Рапид 1.1628	лв. 1.1628	лв. 1.49% 4.09%

за Дф „сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НсА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. за Дф „сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НсА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	3	май	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

03.05.2010	г.

156,12 155,36 154,59 154,21 152,31 152,31   
11,70 11,64 11,58 11,55 11,41 11,41   
81,81 81,42 81,02 80,62 79,43 79,43   
100,39 99,91 99,42 98,93 97,47 97,47   
772,18 768,43 764,68 760,94 749,69 749,69   
170,48 169,67 168,85 168,04 162,36 162,36   
81,75 81,36 80,97 80,58 78,61 78,61   
160,83 160,05 159,28 158,51 154,64 154,64   
313,55 312,06 310,56 309,07 298,62 298,62   
189,02 188,12 187,22 186,32 180,02 180,02   
235,96 234,83 233,71 232,59 224,72 224,72   
88,25 87,83 87,41 86,99 84,05 84,05   
233,45 232,33 231,22 230,11 222,33 222,33   

до	14.30	ч.	на	03.05.2010	г.

▶ Котировки на взаимните фондове
фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОи     Доходност и Риск  
       От началото   стандартно за последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
Дф Аврора Кепитъл югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
Дф Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

Дф Астра Кеш
Дф Астра Баланс
Дф Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
Дф БенчМарк фонд-1 Акции и Облигации
иД БенчМарк фонд-2 Акции
Дф БенчМарк фонд-3 сектор Недвижими имоти
Дф БенчМарк фонд-4 Енергетика
Дф БенчМарк фонд-5 ЦиЕ
БенчМарк фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
Дф БКМ Балансиран Капитал
Дф Европа
Дф Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
Дф Варчев високодоходен фонд
Дф Варчев Балансиран фонд
ДсК управление на активи АД 
Дф ДсК стандарт
Дф ДсК Баланс
Дф ДсК Растеж
Дф ДсК имоти
Дф „ДсК Евро Актив”
Елана фонд Мениджмънт АД 
Дф Елана Балансиран Евро фонд
Дф Елана Балансиран Доларов фонд
иД Елана Високодоходен фонд
Дф Елана фонд Паричен Пазар
Дф Елана Долар фонд
Дф Еврофонд

златен Лев Капитал АД 
иД златен лев 

Дф златен лев индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

иД Капман Капитал
Дф Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
иД Адванс инвест
Дф Адванс източна Европа
Адванс IPО фонд 
КД инвестмънтс ЕАД
Дф КД Облигации България
иД КД Пеликан
Дф КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран фонд
КТБ фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
Дф ОББ Платинум Облигации
иД ОББ Балансиран фонд
Дф ОББ Премиум Акции
Дф ОББ Патримониум земя
Оверон финанс АД
Дф Оверон ПРЕсТО
ПфБК Асет Мениджмънт АД 

Дф ПиБ- Авангард
Дф ПиБ- Класик
Дф ПиБ- гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран фонд
Райфайзен (България) фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов фонд
Райфайзен (България) фонд защитена инвестиция в Евро

свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд сентинел - Рапид
Договорен фонд сентинел - Принсипал

стандарт Асет Мениджмънт АД
Дф стандарт инв. Балансиран фонд
Дф стандарт инв. Високодоходен фонд
Дф стандарт инв. Международен фонд
Дф стандарт инв. Консервативен фонд
статус Капитал АД  

статус Нови Акции
статус финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
иД Ти Би Ай Евробонд
Дф Ти Би Ай Комфорт
Дф Ти Би Ай Хармония
Дф Ти Би Ай Динамик
Дф Ти Би Ай съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ гарант
юг Маркет фонд Мениджмънт АД 
Дф юг Маркет Максимум
Дф юг Маркет Оптимум

източник: БАуД (www.baud.bg) 

балансиран 5.0449 5.0701 5.2467  5.0449 4.9440   -2.03% 11.19% -11.07% -28.23% 21.01.2008
фонд в акции 6.7627 6.7965 7.0332  6.7627 6.6274   -4.53% 13.70% -1.53% -17.31% 23.01.2008
високодоходен 10.1018 10.2533 10.5059  0.0000 0.0000   N/A N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.3932    2.3932    -3.98% 27.21% -2.05% -57.99% 12.11.2007
балансиран 2.8194    2.8194    -5.22% 23.65% -5.04% -51.70% 12.11.2007
 до 249999.99 лв  над 250 000 лв                                                      до 6 месеца                                         над 6 месеца     
паричен пазар 11.0038  10.9983  10.9818 10.9928 10.9928 10.9983 2.38% 0.12% 6.80% 6.25% 06.10.2008
балансиран 10.7801  10.7265  10.6192 10.6729  0.0000 0.16% 4.48% 8.20% 4.63% 06.10.2008
фонд в акции 10.1523  10.1018  9.9503 10.0008  0.0000 -1.74% 7.14% 7.91% 0.66% 06.10.2008
             
балансиран 13.4564    13.3232    -0.73% 6.49% 8.32% 6.75% 14.12.2005
фонд в акции 8.3778    8.2949    -0.97% 12.98% 2.28% -3.78% 01.03.2006
балансиран 5.4650    5.4109    -7.56% 9.59% -3.56% -14.72% 21.06.2006
фонд в акции 8.3179    8.0756    1.96% 14.00% 11.88% -9.09% 05.02.2008
фонд в акции 11.4121    11.0797    7.97% 9.41% 15.87% 4.68% 05.02.2008
паричен пазар 11.6799    11.6799    2.95% 0.21% 9.08% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 82.7770    82.4873  82.7770  -0.19% 2.86% 5.69% -5.11% 20.11.2006
фонд в акции 49.9604    49.7106  49.9604  -3.73% 1.82% -1.79% -14.85% 20.11.2006
фонд в акции 74.3677    73.9959  74.3677  7.87% 4.94% 21.44% -9.92% 03.10.2007
             
фонд в акции 103.5581    102.0163    0.12% 2.09% 2.23% 0.85% 04.01.2007
балансиран 83.2473    82.0079    -0.24% 0.83% -0.63% -6.69% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.27950    1.27694    2.36% 0.81% 6.34% 5.70% 01.12.2005
балансиран 1.08039    1.07393    0.10% 5.77% 7.05% 1.69% 01.12.2005
фонд в акции 0.77806    0.76651    -0.46% 13.25% 14.99% -6.05% 01.03.2006
фонд в акции 0.72910    0.72474    -0.66% 1.94% 2.33% -13.72% 07.03.2008
ниско рисков 1.03819    1.03508    1.20% N/A N/A N/A 07.05.2009

балансиран 103.3420    102.3137    0.09% 8.79% 8.67% 0.63% 07.12.2005
балансиран 109.3290    108.2412    -0.87% 7.96% 4.67% 2.04% 06.03.2006
фонд в акции 90.4003    89.0544    -0.20% 12.73% 13.51% -0.69% 20.06.2005
паричен пазар 118.3608    118.3608    3.03% 0.60% 6.30% 6.94% 31.10.2007
ниско рисков 92.6583    92.2880    2.63% 2.99% -6.21% -3.38% 01.02.2008
ниско рисков 104.0992  103.9952  103.6833  103.9952  1.54% N/A N/A 4.75% 01.07.2009

балансиран 4.8389     4.8099     -1.60% 9.36% 9.22%*** 5.15% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 1.0073  1.0023  0.9998                          0.9948     -5.34% N/A N/A*** -0.29% 01.06.2009
             
балансиран 18.2233     18.0961     -2.71% 8.65% -0.82% 11.35% 28.09.2004
фонд в акции 11.6147    11.4533     -4.83% 12.29% -3.03% 3.36% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.3746     1.3543     6.09% 12.37% 24.58% 4.34% 10.05.2004
фонд в акции 0.8398     0.8274    20.37% 17.75% 58.05% -5.15% 04.10.2006
фонд в акции 0.9880     0.9734    12.68% 16.39% 13.70% -1.10% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.0459  128.8530  128.5958    2.10% 3.38% 5.34% 6.48% 04.05.2006
балансиран 14.8202  14.8202  14.6735    -1.52% 8.39% 0.95% 2.84% 17.12.2004
фонд в акции 0.7733  0.7657  0.7581    3.20% 15.30% 11.27% -6.68% 04.05.2006
             
балансиран 800.8144    794.8233    2.68% 6.65% 15.15% -10.13% 09.05.2008
фонд в акции 719.7634    714.3787    1.52% 8.15% 17.34% -14.20% 09.05.2008
             
ниско рисков 11.0765    11.0765    1.90% 2.19% 5.59% 2.43% 30.01.2006
балансиран 119.9430    119.9430    -0.06% 7.45% 8.92% 2.35% 30.01.2005
фонд в акции 6.9029    6.9029    -2.00% 16.16% 19.44% -8.33% 30.01.2006
фонд в акции 10.0350    10.0350    -0.34% 1.66% 0.56% 0.28% 30.01.2009
             
фонд в акции 9.3759    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5304  0.5278  0.5252    0.76% 6.68% 4.69% -22.94% 19.11.2007
балансиран 0.7506  0.7480  0.7454    0.56% 3.23% 4.64% -11.17% 19.11.2007
ниско рисков 0.9833  0.9818  0.9803    1.96% 1.70% 6.75% -0.75% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2361  1.2342 1.2323    2.05% 0.44% 7.10% 5.22% 16.03.2006
консервативен 1.2608  1.2570 1.2532    2.86% 1.18% 8.30% 5.69% 16.03.2006
балансиран 0.8657  0.8623 0.8589    -0.43% 4.96% 3.67% -3.52% 16.03.2006
фонд в акции 0.6582  0.6549 0.6516    -2.46% 9.21% 3.41% -9.73% 16.03.2006
балансиран 0.7509  0.7479 0.7449    -1.62% 6.65% 0.05% -12.24% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 1.0127  1.0127 1.0127    N/A N/A N/A N/A 
 0.0000  0.0000 0.0000    N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1628   1.1628    1.49% 0.22% 4.09% 3.63% 15.11.2005
балансиран 1.0225   до 90 дни  над 90 дни  0.81% 3.48% 8.67% 0.27% 12.09.2005
    1.0072  1.0174      

балансиран 7.7747   7.7747    -5.35% 11.45% 12.77% -5.85% 01.03.2006
фонд в акции 6.6425   6.6425    -5.25% 14.74% 17.62% -9.33% 01.03.2006
фонд в акции 2.9586   2.9586    5.49% 14.08% 16.30% -32.64% 05.04.2007
консервативен 10.4069   10.4069    -0.21% 1.73% 2.31% 2.91% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.8116 0.8076 0.8056 0.7996                               0.7996                         0.8036  0.7836 10.20% 12.82% 21.61% -5.50% 22.05.2006
фонд в акции 0.4566 0.4544 0.8056 0.4499                               0.4499                         0.4521  0.4409 9.46% 18.70% 50.22% -23.32% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 317.1148    316.6391    1.61% 0.22% 4.91% 7.32% 17.11.2003
ниско рисков 13.1692    13.1034    1.53% 3.09% 8.82% 6.53% 27.12.2005
балансиран 12.0881    11.9672    0.47% 5.57% 11.59% 4.45% 27.12.2005
фонд в акции 8.6524    8.5659    0.34% 10.33% 18.02% -3.11% 07.09.2005
балансиран 20.5781    20.5781    1.47% 3.33% 8.62% 1.11% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.5121    6.4795    -3.77% 11.29% 13.69% -13.65% 01.06.2007
балансиран 7.8550    7.8157    -3.53% 11.48% 15.00% -7.93% 01.06.2007
консервативен 11.1612    11.1334    2.65% 3.27% 9.24% 4.11% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.2030    1.1790    -1.67% 6.09% 2.32% 5.23% 18.09.2006
балансиран 1.0498    1.0393    -0.34% 3.26% 3.25% 2.60% 10.06.2008
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Фючърсите 
на амери-
канския 

суров петрол с 
доставка през юни 
се сринаха с 2.4% до 
84.13 USD за барел. 
На сесията в Ню 
Йорк черното злато 
докосна най-ниската 
си стойност от 4 фев-
руари насам

Пшеницата 
с доставка 
през юли 

отчете втори поре-
ден спад до 4.9775 
USD за бушел. В 
основата на спада 
бяха спекулациите, 
че нефтеното петно 
в Мексиканския 
залив ще застраши 
износа от САЩ

Стока на деня

0.8
▶ процента спад отче-
тоха фючърсите на пше-
ницата на борсата в 
Чикаго

Цифра на деня

3.69
▶ USD за бушел достигна 
царевицата с доставка през 
юли, след като се понижи с 
0.7% на дневна база по време 
на търговията в Чикаго

Нов спад на еврото
Спекулации, че Евро-
пейският съюз няма да 
одобри плана за отпус-
кане на 110 млрд. EUR 
за Гърция през следва-
щите 3 години, доне-
соха ново крушение за 
единната валута, която 
пропадна под границата 
1.32 спрямо щатския 
долар. 

Срещата на лидерите 
на страните от еврозо-
ната официално ще се 
състои на 7 май, като 
дотогава очакваме спеку-
лациите да продължат да 
притискат обединените 
пари. От предвидените 
икономически събития 
зад океана през следва-
щите дни интерес ще 
предизвика новата стой-
ност на показателя за 
ADP заетостта от САЩ, 
която прогнозираме да 
премине на позитивна 
територия, оказвайки 
подкрепа в полза на щат-
ския долар.

 
Силно повишаване на 
пазарната волатилност 
ще предизвикат данните 
за новозаетите свободни 
работни места в несел-
скостопанската сфера 
на САЩ, които ще се 

оповестят в петък. Очак-
ваме ръст на индикатора 
и ново покачване на 
щатските пари. 

По отношение на най-
търгуваната двойка 
EUR/USD прогнозите 
ни в следващите дни са 
насочени към запаз-
ване на низходящото 
движение, като преми-
наване на цената под 
1.31 ще сигнализира за 
нов стремителен ръст 
на долара към нива от 
около 1.30.

Позитивно върху обе-
динената валута може 
да повлияят спекулации 
по отношение на спаси-
телния  план за Гърция 
по време на срещата 
след няколко дни, но 
сигнал за покачване на 
еврото в средносрочен 
период ще се появи едва 
след преодоляване на 
цената над зоната при 
1.34.

Преминаване 
на цената под 

1.31 EUR/USD ще 
сигнализира за нов 
стремителен ръст 
на долара към 
нива от около 1.30 
EUR/USD

Мирослав петков, 
“Варчев Финанс”

Златото се изкачи 
до 5-месечен връх
Котировките на златото 
продължиха възходящото 
си движение и достигнаха 
петмесечен връх по време 
на вчерашната търговия. 
Инвеститорите насочиха 
вниманието си към бла-
городния метал, тъй като 
виждат в него алтернатива 
на еврото и останалите 
валути.

Фючърсите на златото 
с доставка през юни 
добавиха 7.4 USD за 
тройунция и достигнаха 
1190.70 USD на сесия-
та в Ню Йорк. Ръстът 
на дневна база беше 
0.6%. Това е най-висо-
ката дневна стойност на 
благородния метал от 4 
декември 2009 г. насам. 
Последва известна корек-
ция в цената и металът 
се понижи минимално до 
1187.30 USD за тройун-
ция. Кюлчетата с неза-
бавна доставка повишиха 
стойността си до 1187.60 
USD за тройунция на 
лондонската борса, след 
като се увеличиха с 0.5% 
в първата сесия след 
почивния понеделник в 
Англия.

Цената на златото, 
измерена в щатски до-
лари, все още е с 3.3% 
под рекорда от 1227.50 

атанас Христов 
ahristov@pari.bg

Инвеститорите 
насочиха 

вниманието си към 
благородния метал, 
тъй като виждат в 
него алтернатива на 
еврото и останалите 
валути

USD за тройунция, 
който беше постигнат 
на 3 декември 2009 г., 
коментират анализатори, 
цитирани от Bloomberg. 
По думите им това 
говори за доверие на ин-
веститорите в щатската 
валута спрямо европей-
ските и японската. 

От началото на тази 
година благородният 
метал е добавил 8.3% към 
стойността си, ако тя се 
мери в долари. Повишени-
ето в японски йени е 9.9%, 
а ръстът в швейцарски 
франкове е 14%. Измерено 
в британски лири, златото 
е увеличило стойността 
си с 15%, а доходността в 
евро е 18%.

ПРОДАВА СЕ
ЗАВОД НА РЕКА ДУНАВ

за химически продукти 
на 260 км от София

• Износ за 14 държави
• Продукция с капацитет  

500 000 € /месец
• РЗП  14 000 м²;   терени  

20 000 м²
• В момента произвежда за  

95 000 € /месец
За справки: 02/8373353 

0887542306

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

  

 

 
 

 

23,3630 23,2507 3654,4203 367,4954 22,4644 3 618,2379 360,2896

28,5381 28,4009 3016,4690 102,0000 27,4405 2986,603 100

109,3799 108,8541 1129,9901 82,6719 105,173 1118,8021 81,0509

18,4071 18,3186 1519,7470 94,0005 17,6991 1504,7 92,1574

34,8238 34,6564 3561,2563 0,0000 33,4844 3525,9963 0

28,2180 28,0823 875,6358 82,5057 27,1327 866,9661 80,8879

29,7858 29,6426 1377,9968 102,0000 28,6402 1364,3533 100

24,5578 24,4398 1313,1919 135,6514 23,6133 1300,19 132,9916

40,7912 40,5922 1440,1018 0,0000 39,7963 1432,9371 0

42,3324 42,1259 1702,0208 0,0000 41,2999 1693,553 0

 15,9144 1223,0052  15,8352 1216,9206 

 27,5643 1227,4356  27,4272 1221,329 

4.05.2009
4.05.2009

SGAM Фонд – подфондове предлагани в България

Подфонд

SGAM ФОНД "ИНДИЙСКИ АКЦИИ"
SGAM ФОНД"АКЦИИ  ЛАТИНСКА АМЕРИКА"

Валута

USD
USD

Емисионна стойност �нетна стойност на активите на единица с вкл. такса за записване� за дата ��.��.���� Цена при обратно изкупуване �нетна стойност на активите на единица� за дата ��.��.����
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Опасения около дълговата 
криза сринаха борсите
Опасенията на инвес-
титорите, че проблемите 
с дълга на Гърция не се 
разрешават, предизвика-
ха масови разпродажби 
на световните фондови 
борси. Неяснотите дали 
германският парламент 
ще одобри спасителния 
пакет за южната ни съсед-
ка засилиха негативните 
настроения. 

Европейският широк 
индекс DJ Stoxx 600 се 
понижи с 2.72% до 253.44 
пункта. Далеч по-тежка 
беше съдбата на френския 
бенчмарк CAC40, който 
изтри 3.25% от стойност-
та си и се срина до 3704.10 
базисни точки. Песимизъм 
диктуваше търговията в 
Германия и Великобрита-
ния. Сините чипове във 
Франкфурт преминаха в 
отбора на мечките, което 
свали DAX30 с 2.56% до 
6009.16 пункта. Разпро-

дажбите в Лондон срина-
ха бенчмарка FTSE 100 
до 5407.67 базисни точки, 
което беше спад от 2.62%. 
Силните разпродажби до-
ведоха до загуба на доход-
ността, която беше спече-
лена от началото на 2010 г., 
предаде Bloomberg.
Щатският широк индекс 

S&P 500 изтри печалбите 
от ралито в понеделник, 
тъй като притесненията за 
проблемите с дефицитите 
в Европа ще засенчат очак-
ванията за добри макро-
данни в САЩ. S&P се 
понижи с 2.18% до 1176.01 
пункта. Акциите на всич-
ки десет отрасъла, които 
участват в изчисляването 
на измерителя, се оцвети-
ха в червено.

Нямаше спирачки и 
за разпродажбите на 
сини чипове в Америка. 
Понижения от над 3.5% 
по позициите на гиганти 
като Alcoa, Caterpillar и 
Chevron доведоха до най-
силния спад за Dow Jones 
Industrial Average от февру-
ари насам. Бенчмаркът за-
почна сесията в Ню Йорк 
със загуба на 225 пункта 
от стойността си. Срив от 
2.02% свали DJIA до  
10 926.69 базисни точки.

Dow Jones 
слезе под 

11 000 пункта, 
а  европейските 
акции изтриха 
печалбите си 
от началото на 
годината 

атанас Христов 
ahristov@pari.bg

Петрол
USD/б
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Икономическият спад в 
Европа ще направи по-
лесно ограничаването 
на въглеродните емисии 
с повече от планираните 
20% до 2020 г., се казва в 
проектодокумент на Евро-
пейската комисия. Съглас-
но приетия през декември 
2008 г. пакет “Климат и 
енергетика” европейските 
страни трябва да намалят 
вредните газове с една пе-
та от нивата през 1990 г. 
Според Брюксел обаче ре-
цесията е направила огра-
ничаването с 30% съвсем 
постижима цел.

Колко струва
Разходите за намаляване 
на емисиите с 20% до 2020 
г. са спаднали с около 22 
млрд. EUR и сега тези мер-
ки струват 48 млрд. EUR, 
се казва в документа. При 
приемането на законода-
телния пакет преди година 
и половина разходите бяха 
оценени на 70 млрд. EUR.
В същото време вдигането 
на изискването за съкраще-
ния до 30% би увеличило 
разходите с 33 млрд. EUR 
до 2020 г. Това означава, 
че евентуалното изпълне-
ние на по-амбициозната 
политика за климата в ЕС 
ще струва 81 млрд. EUR 
(0.2% от БВП), което е с 11 
млрд. EUR повече от пре-
дишната оценка, приета 
от европейските прави-
телства. Допълнителните 
инвестиции може да бъдат 
компенсирани само от по-
добряването на въздуха, 
което би спестило между 

6.5 и 10 млрд. EUR разхо-
ди за здравеопазване в ЕС. 
Нещо повече, въвеждането 
на по-строги ограничения 
сега ще спре инвестициите 
в замърсяващи проекти 
като електроцентралите на 
въглища например, което 
ще премахне нуждата от 
по-рязко намаляване на 
емисиите след 2020 г. 

Пропаст
Световната общност се 
опитва да съгласува нов 
климатичен договор, пред-
назначен да замени Про-
токола от Киото, чието 
действие изтича през 2012 
г. На конференцията в Ко-
пенхаген през декември 
2009 г. световните лиде-
ри не успяха да постиг-
нат значителен напредък. 
Преговорите разкриха ог-
ромната пропаст между 
развитите страни, новите 
икономически сили като 
Китай и развиващите се 
държави. Подписан беше 
общ документ, с който ръ-
ководителите се съгласиха, 
че повишаването на темпе-
ратурата в света трябва да 
се ограничи до 2 градуса 
по Целзий, за да се избе-
гнат сериозни промени в 
климата. Това означава, че 
до 2050 г. развитите стра-
ни ще трябва да намалят 
емисиите си с цели 80-95% 
спрямо 1990 г.

Втори опит
Пореден опит за по-кон-
кретни ангажименти ще 
бъде направен на клима-
тичната конференция на 

Рецесията е шанс 
за екологията в Европа

Още 500 града намаляват CO2 с над 20%
Повече от 500 кметове на ев-
ропейски градове се присъ-
единиха към инициативата 
за намаляване на емисиите 
въглероден диоксид с по-
вече от 20% до 2020 г. На 
церемония в сградата на 
Европейския парламент в 
Брюксел те подписаха Спо-
разумението на кметовете, с 
което се ангажират да вземат 
мерки за спестяване на енер-
гия, за развитие на проекти 
за възобновяеми енергийни 

източници и за повишаване 
на социалната ангажираност 
в своите райони. Така общи-
ят брой на участниците в 
инициативата надмина 1600. 
Те представляват градове в 
36 държави в Европа със 120 
млн. жители.

Споразумението на кме-
товете е инициатива на 
ЕК, която се осъществява с 
подкрепата на Европейския 
парламент и Комитета на 
регионите. Местните власти 

играят ключова роля за огра-
ничаване на климатичните 
промени. Повече от полови-
ната емисии парникови газо-
ве се създават във и от гра-
довете, където се използва 
до 80% от енергията. Около 
80% от населението живее 
и работи там. От български-
те градове инициативата се 
подкрепя от Балчик, Бургас, 
Добрич, Ихтиман, Карлово, 
Лом, Пловдив, Търговище 
и Варна.

ООН в Канкун, Мексико, в 
края на годината. Секрета-
рят в оставка на Рамковата 
конвенция за климатич-
ните промени в ООН Иво 
де Бур обаче е скептик 
за резултатите от форума. 
Според него срещата няма 
да даде достатъчно добър 
отговор на това как да се 
ограничат парниковите га-
зове. На международната 
среща по климата, която 
се провежда тази седмица 
в германския град Кьо-
нигсвинтер, той посочи, че 
добър резултат би било да 
се очертае някаква опера-
тивна рамка. Чак след това 
ще може да се говори за 
изготвянето на договор.

Променена картина
Икономическата криза 
промени значително енер-
гийната картина в света, 
пише ЕК в документа. За 
пръв път от 1981 г. насам 
2009-а може да се ока-
же първата година, когато 
световното потребление 
на енергийни ресурси е 
спаднало. Въпреки реце-
сията цените на петрола се 
увеличиха с повече от 60% 
през последната година 
основно заради по-високо-
то търсене и нарасналите 
нужди от транспорт в го-
лемите развиващи се ико-
номики. Международната 
агенция по енергетика вече 
предупреди, че до 2015 г. 
доставките на петрол може 
да се окажат недостатъчни, 
за да задоволят потребле-
нието, което допълнително 
ще вдигне цените и може 

да задуши възстановения 
икономически растеж. 

европа изостава
Възобновяемите енергий-
ни източници в Европа 
представляват 61% от 
мощностите за производ-
ство на електричество, 
показват данни за 2009 
г. От тях 39% са вятърни 
централи, а 16% - слън-
чеви инсталации. Европа 
обаче вече не е лидер в 
зелените технологии, след 
като беше изпреварена от 
САЩ и Китай, предла-
гащи най-добри възмож-
ности за инвестиции във 
ВЕИ. САЩ планират да 
удвоят електричеството 
от възобновяеми източ-
ници до 2012 г. Миналата 
година най-много вятърни 
електроцентрали бяха по-
строени в Китай. 

Бизнес напредък
Все повече китайски и ин-

дийски компании излизат 
напред в производство-
то на вятърни турбини. 
Картината при фотовол-
таиците се променя дори 
по-бързо и сега Китай и 
Тайван произвеждат по-
голямата част от слънче-
вите панели в света. 

По-малките разходи за 
материали, подобрената 
ефективност и по-висо-
ката производителност 
са намалили разходите за 
фотоволтаични панели с 
повече от 50% през по-
следните няколко годи-
ни. Пазарен дял набират 
и новите технологии като 
тънкослойните панели, ко-
ито постепенно изместват 
конвенционалните фото-
волтаици.

Гранични тарифи
Брюксел обмисля и въ-
веждането на гранични 
тарифи за вносителите на 
стоки от страни с по-сво-

бодни екологични закони. 
Те ще трябва да купуват 
квоти за търговия с еми-
сии, с които да покриват 
по-голямото количество 
въглероден диоксид, отде-
лено при производството 
на стоките. 

Съществува обаче опас-
ност това да предизвика 
ответна реакция и да по-
пречи на постигането на 
международно споразу-
мение, което да продължи 
Протокола от Киото, при-
знават от ЕК. Прилагането 
на ефективни гранични 
тарифи, които да не мо-
же да бъдат избегнати, е 
трудно. Няма да е лесно и 
да се оцени въглеродният 
принос на всяка отделна 
група стоки. Затова тази 
система може в най-до-
брия случай да се при-
ложи за ограничен брой 
стоки, като стоманата и 
цимента например, смята 
Брюксел.

Европейската комисия обмисля по-висока цел за ограничаване 
на въглеродните емисии до 2020 г.

Снимка bloomberg



Стойности на дяловете на фондовете за допълнително 
пенсионно осигуряване, управлявани от ПЕНСИОННО 
ОСИГУРИТЕЛНА КОМПАНИЯ “ДСК РОДИНА” АД, валид-
ни за 30 април  2010г.

Професионален Пенсионен Фонд: 1.21898 за един дял
Универсален Пенсионен Фонд: 1.26599 за един дял
Доброволен Пенсионен Фонд:  1.24193 за един дял
ДПФ по професионални схеми:       1.06657 за един дял

 Пенсионно осигурително дружество 
- Бъдеще АД обявява стойност на един 
дял за последния ден на месец Април 2010 г.  
както следва:

 ППФ - 1.19471
УПФ - 1.23525
ДПФ - 0.89791

На основание чл.22, ал.2 на Наредба № 9/19.11.2004 г., Съветът 
на директорите на  “Ай Ен Джи Пенсионноосигурително 
дружество” ЕАД обявява стойностите за дяловете на пенси-
онните фондове, управлявани от дружеството, валидни за дата 
30.04.2010 г., както следва: 

“Ай Ен Джи Универсален пенсионен фонд” 1.27583
“Ай Ен Джи Професионален пенсионен фонд” 1.28022
“Ай Ен Джи Доброволен пенсионен фонд” 1.25467

ПОАД „ЦКБ-СИЛА”, в изпълнение на чл. 22 ал.2 от 
Наредба 9 на КФН, обявява стойностите на един дял, 
валидни за последния работен ден на месец Април 
2010г. на пенсионните фондове, управлявани от Дру-
жеството, както следва:

ДПФ- 1.18007
УПФ- 1.34394
ППФ- 1.31110

София, ул. Стефан Караджа 2, тел. 02/981 17 74, 
клиентски център 0900 32 333 (0.22 лв./мин.-с ДДС)

www.ccb-sila.eu, e-mail:office@ccb-sila.com

На основание чл. 22, ал.2 от Наредба № 9/19.11.2003 на КФН,  
“ПЕНСИОННООСИГУРИТЕЛЕН ИНСТИТУТ” АД обявява стойностите 
на един дял, валидни за последния работен ден на месец АПРИЛ на 2010 г.,  
на пенсинонните фондове, управлявани от Дружеството, както 
следва:

за ППФ “Пенсионноосигурителен институт” - 1.09117 лв.
за УПФ “Пенсионноосигурителен институт” - 1.11118 лв.

за ДПФ “Пенсионноосигурителен институт” - 1.09001 лв.

София, бул. Цар Борис ІІІ № 41, тел. 80 55 308, факс 80 55 308
е-mail: head@pensionins.com; web site: pensionins.com

Стойности на дяловете на фондовете за до-
пълнително пенсионно осигуряване, управля-
вани от ПОД „Топлина” АД 30.4.2010 г.

Фонд Стойност 
на 1 дял

Универсален пенсионен фонд „Топлина” 1.05411 лв

Професионален пенсионен фонд „Топлина” 1.06544 лв

Доброволен пенсионен фонд „Топлина” 0.97094 лв

На основание чл.22, ал. 2 от “Наредба № 9/19.11.2003г. за 
начина и реда за оценка на активите и пасивите на фондо-
вете за ДПО и на ПОД, на стойността на нетните активи на 
фонда, за изчисляване и обявяване на стойността на един дял 
и за изискванията към воденето на индивидуалните парти-
ди”, Ръководството на Пенсионноосигурително дружество 
“АЛИАНЦ БЪЛГАРИЯ” АД  съобщава, че стойността на 
1 дял, валидна за 30.04.2010 г. е както следва:

за ДПФ “Алианц България” -    1.15795 лв.
за ЗППФ “Алианц България” – 1.13826 лв.
за ЗУПФ “Алианц България” – 1.16676 лв.

Съветът на директорите на УД “Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД 
на основание чл. 191, ал.4 от Закона за публично предлагане на ценни книжа 
съобщава на всички заинтересовани лица, че на 29.04.2010г. е представил в 
Комисията за финансов надзор и „БФБ – София” АД междинни отчети към 
31.03.2010г. на: 1. ДФ „Ти Би Ай Динамик”, 2. ДФ „Ти Би Ай Комфорт”, 3. ДФ 
„Ти Би Ай Хармония” и ДФ „Ти Би Ай Съкровище”. 

Всеки желаещ да се запознае със съдържанието на междинните отчети 
може да направи това всеки работен ден от 8.30 до 17.30 часа на адреса 
за кореспонденция на УД „Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД – град София, 
ул. “Св. София” 7, ет.6, считано от датата на публикуването на това 
съобщение.

Съветът на директорите на ИД “Ти Би Ай Евробонд” АД на осно-
вание чл. 191, ал.4 от Закона за публично предлагане на ценни книжа 
съобщава на всички заинтересовани лица, че на 29.04.2010 г. е пред-
ставил в Комисията за финансов надзор и „БФБ-София” АД междинен 
отчет към 31.03.2010г. на ИД “Ти Би Ай Евробонд” АД. 

Всеки желаещ да се запознае със съдържанието на междинния отчет 
може да направи това всеки работен ден от 8.30 до 17.30 часа на адреса 
за кореспонденция на дружеството – град София, ул. “Св. София” 7, 
ет.6, считано от датата на публикуването на това съобщение.

На основание чл. 22, ал. 2  от Наредба № 9 
/19.11.2003г. ПЕНСИОННООСИГУРИТЕЛНА КОМ-
ПАНИЯ “Съгласие” АД уведомява осигурените 
лица, че стойността на един дял в управля-
ваните от Компанията пенсионни фондове, 
валидна за 30.04.2010.г., е както следва:

За ДПФ “Съгласие” – 1.17976 лв.
За ППФ “Съгласие” – 1.24427 лв.
За УПФ “Съгласие” – 1.27196 лв.

П  О  К  А  Н  А

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ на “ВЕРЕЯ ТУР” – АД – гр. Стара Загора, на ос-
нование чл.223 от ТЗ, свиква редовно годишно Общо събрание на акци-
онерите на  21.06.2010 г. в 10.00 часа в конферентната зала на хотел 
“Верея” гр. Стара Загора, бул. ”Цар Симеон Велики”№ 100, при следния 
Дневен ред:

1. Приемане на  отчетен доклад за дейността на дружеството през 
2009 г.; Проект за решение – ОС приема отчетния доклад за дейност-
та на дружеството през 2009г.

2.Приемане на одитирания годишен финансов отчет на дружеството 
за 2009г. и одиторския доклад. ;Проект за решение –ОС приема одити-
рания годишен финансов отчет на дружеството за 2009г. и одиторския 
доклад.

3. Приемане на доклада на Одитния  комитет на дружеството за 
2009г.; Проект за решение –ОС приема доклада на Одитния комитет 
на дружеството за 2009г.

4.Приемане на решение за  разпределение на печалбата на дружество-
то през 2009г.; Проект за решение – ОС приема решение за  разпреде-
ление на печалбата на дружеството през 2009г.

 5.Приемане на годишния доклад за дейността на директора за връз-
ки с инвеститорите на „Верея тур”АД през 2009г.;Проект за решение 
– ОС приема  годишния доклад за дейността на директора за връзки с 
инвеститорите на „Верея тур”АД през 2009г.; 

6. Приемане на решение за освобождаване от отговорност за  дей-
ността им през 2009 г. на членовете на Надзорния съвет и Управител-
ния съвет.; Проект за решение – ОС освобождава от отговорност  за 
дейността им през 2009 г. членовете на Надзорния съвет и Управител-
ния съвет . 

7. Избор на регистриран одитор за 2010 г.;Проект за решение – ОС избира  
регистриран одитор № 0034   Мина Борисова Димитрова за дипломиран 
експерт-счетоводител на дружеството за 2010г. 

  Поканват се всички акционери на дружеството да вземат участие 
в събранието лично или чрез упълномощен представител с изрично, за 
конкретното ОС пълномощно, изготвено  съгласно изискванията на чл. 
116 от ЗППЦК. Регистрацията на акционерите и техните представите-
ли започва в 9.30 часа в деня на събранието.

На основание чл.115 ал.2 от ЗППЦК уведомяваме, че капиталът на дру-
жеството в размер на 62 692 лв. е разпределен в  62 692 броя безналични 
акции с номинална стойност от 1 лев всяка. Всички акции са от един 
клас и всяка акция дава право на 1 глас в общото събрание.

 Само лицата, вписани като акционери до 07.06.2010г, най-късно 14 дни 

преди датата на ОС в книгата на акционерите водена от Централен 
Депозитар - АД, имат право да участват и да гласуват в общото съ-
брание. Съгласно чл.115 (2) т.3 от ЗППЦК те имат право да поставят 
въпроси по време на ОС свързани с обявения дневен ред.

За участие в събранието акционерите физически лица се легити-
мират с лична карта, а пълномощниците с ЛК и нотариално заверено 
пълномощно. Акционерите – юридически лица се представляват от 
законните си представители , които се легитимират с удостовере-
ние за актуално състояние на дружеството и ЛК .Пълномощниците на 
акционерите следва да представят нотариално заверено пълномощно 
, съгласно публикувания от дружеството Образец за гласуване чрез 
пълномощник. Съгласно чл. 115г. (1) акционерите в публично дружество 
имат право да упълномощят всяко физическо или юридическо лице да 
участва и да гласува в общото събрание от тяхно име. Член 220, ал. 1, 
изречение трето от Търговския закон не се прилага, ако акционерът 
изрично е посочил начина на гласуване по всяка от точките от дневния 
ред. Пълномощникът има същите права да се изказва и да задава въпро-
си на общото събрание, както акционерът, когото представлява. Пъл-
номощникът е длъжен да упражнява правото на глас в съответствие 
с инструкциите на акционера, съдържащи се в пълномощното. Пълно-
мощникът може да представлява повече от един акционер в ОС. В този 
случай пълномощникът може да гласува по различен начин по акциите, 
притежавани от отделните акционери, които представлява. 

Акционери съгласно чл.115 ал.2 т.2 от ЗППЦК и чл.223а от ТЗ , могат 
не по късно от  15 дни от откриване на  ОС/06.06.2010г./ да представят 
в ТР и в дружеството списък на въпроси, които ще бъдат включени в 
дневния ред, заедно с предложенията за решение и писмените матери-
али , свързани с тях. Всички изисквания по това право следва да бъдат 
изпълнени , съгласно чл.223 а от ТЗ.

В дружеството не са приети правила и не се гласува чрез кореспонден-
ция или електронни средства.

Писмените материали по дневния ред са на разположение на всички 
акционери в седалището на дружеството 30 дни преди провеждане на 
събранието всеки работен ден. 

Поканата заедно с писмените  материали за ОС са публикувани в меди-
ята www.investor.bg  и на електронната страница   www.zheleznikhotel.
com  за времето от обявяването на поканата в Търговския регистър до 
приключване на ОС.

При липса на кворум на основание чл.227 от ТЗ, събранието ще се про-
веде на 07.07.2010г в 13.00 часа на същото място и при обявения дневен 
ред.

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА НАДЗОРЕН СЪВЕТ:  ЗЛАТОЗАР СТОЙКОВ

„СОФАРМА ЛОГИСТИКА” АД, гр. София съобщава, че на 30.04.2010 г. 
представи в Комисията за финансов надзор и БФБ Консолидирания годишeн 
финансов отчет на ГРУПА СОФАРМА ЛОГИСТИКА  за 2009 г.. Същият може 
да бъде намерен на уеб адреси: www.bull.investor.bg, www.x3news.com и 
www.sopharmalogistica.bg. Отчетът е на разположение на акционерите 
на дружеството всеки работен ден от 10,30 до 15,30 часа в офиса на дру-
жеството в гр. София, ул. „Позитано” № 12.”

СЖС БЪЛГАРИЯ ЕООД
Филиал на Групата SGS SA, търси специалист за длъжността  

„НАЧАЛНИК НА ЛАБОРАТОРИЯ”

Изисквания:
• висше образование – химия;
• отличен английски език;
• опит като ръководител на  – мин. 6 години;
• опит в работа с IPC-MS и LIMS;
• много добра компютърна грамотност;
• отговорна, амбициозна и мотивирана личност. 

При проявен интерес изпратете до 21.05.2010 г. CV, копия на дипломи/сертификати на 
мейл: jobs.sgs.bulgaria@sgs.com. 

КОРПОРАТИвНИ СъОБщЕНИЯ      19  
Сряда 5 май 2010  pari.bg

За допълнителна информация  и заявки: тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС

Срок за подаване на заявките: до 11 ч. в 
деня преди публикация

Търгове, конкурси, Корпоративни  промени, Покани 
за обществени  поръчки, Търгови предложения Изменения по 

наредби, Процедури  по приватизация, Уведомления и  други обяви  
от частната  и държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ СЪОБщЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУЦИИ
КОРПОРАТИВНИ СЪОБщЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУЦИИ
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ОтгОвОр: 
Наредба 6 за минималните 
изисквания за осигуряване 
на здравето и безопасността 
на работещите при рискове, 
свързани с експозиция на 
шум (ДВ, бр. 70 от 2005 
г.) регламентира горни и 
долни стойности на допус-
тимия шум в работни по-
мещения. 

- горни стойности на екс-
позиция за предприемане 
на действие: Lex, 8h = 85 
dB(А) и ppeak = 140 Ра, съ-

Кога се полага безплатна храна  
на работниците в производството

работя в производство на 
три смени. По принцип 
мога да изключа машина-
та, а следващият колега да 
я включи. работодателят 
твърди, че въпреки шума 
105 dB не ни се полага 
храна по Наредба 11, защо-
то не работим при непре-
късваем режим на работа. 
Моля да ни отговорите 
дали той има право, пита 
читател на в. “Пари”. 

ответстващо на 137 dB(С);
- долни стойности на екс-

позиция за предприемане 
на действие: Lex, 8h = 80 
dB(А) и ppeak = 112 Ра, 
съответно 135 dB(С);

- гранични стойности на 
експозиция: Lex, 8h = 87 
dB(А) и ppeak = 200 Ра, 
съответно 140 dB(С).

Работа при шум от 105 
dB е недопустима съглас-
но законодателството по 
безопасност и здраве при 
работа.

По отношение на това 
дали са изпълнени усло-
вията за предоставяне на 
безплатна храна за вашето 
работно място по Наредба 
11, липсва пълна инфор-
мация във вашия въпрос, 
за да можем да дадем ка-
тегоричен отговор дали 
организацията на труд в 
предприятието ви е спе-
цифична.

Съгласно чл. 2, ал. 2 на 
Наредба 11 от 2005 г. за 
определяне на условия-
та и реда за осигуряване 
на безплатна храна и/или 
добавки към нея (ДВ, бр. 
1 от 2006 г.), за работа при 
специфична организация 
на труда се осигурява без-
платна храна и/или добав-
ки към нея на работниците 
и служителите, които:

1 са ангажирани в 
предприятието преди/
след установеното 

работно време с продъл-
жителност, не по-малка 
от два часа;

2работят на 12-часов 
работен ден при су-
мирано изчисляване 

на работното време;

3работят в произ-
водства с непре-
късваем процес на 

работа;

4работят в отда-
лечени обекти без 
възможности за 

ползване на заведения за 
хранене. 

За предприятие със спе-
цифична организация на 

труда може да се приеме 
всяко място, предприятие, 
учреждение, организация, 
кооперация, заведение, 
обект и други подобни, 
където се полага наемен 
труд и естеството на рабо-
та налага установяване на 
непрекъснат трудов про-
цес. Практиката показва, 
че това са:

- производства и дей-
ности, свързани с обслуж-

ването на населението - 
например транспорт, тър-
говски услуги, здравеопаз-
ване (всички заведения за 
болнична помощ, центрове 
за спешна медицинска по-
мощ, домове за медико-
социални грижи за деца 
(ДМСГД) и други подобни) 
и др.;

- производства, чието 
прекъсване не е възможно 
поради самото им естество 

- например в енергетика-
та, металургията, химията, 
миннодобивния бранш и 
др.;

- производства с непре-
късната организация на 
труда - когато характерът 
на производство позво-
лява прекъсването му, но 
то не е целесъобразно за 
ефективно използване на 
определени уреди, маши-
ни и съоръжения.

За всеки служител под 18 г. се иска разрешение

Какви документи са необ-
ходими за сезонна работа 
на лице между 16 и 18 
години, пита читател на 
в. “Пари”.

ОтгОвОр: 
По нашето трудово зако-
нодателство, когато лицата 
навършат 16 години, могат 
да сключват самостоятелно 
трудови договори за работа 
по трудово правоотноше-

ОтгОвОр: 
Съгласно чл. 16, ал. 1 от 
Наредба 6 от 24.07.2006 

лицето, ненавършило 18 
години; 

4медицинско  
заключение по  
чл. 12, ал. 2; 

5разпределението на 
работното  
време за лица  

от 15 до 16 години.

Областната дирекция 
“Инспекция по труда” се 
произнася по молбата в 15-
дневен срок.

Отказът за издаване на 
разрешение за постъпване 
на работа се обжалва по 
реда на Административно-
процесуалния кодекс.

Областната дирекция 
“Инспекция по труда” 
може да откаже да даде 
разрешение за постъп-
ване на работа на лице, 
ненавършило 18 години, 
за работи, невключени в 
приложението, ако преце-
ни, че конкретните усло-
вия са вредни, тежки или 
опасни. 

Какво е необходимо, за да 
се назначи на работа по 
трудов договор лице под 
18 години? 

ние. Съгласно чл. 16, ал. 1 
от Наредба 6 от 24.07.2006 г. 
за условията и реда за дава-
не на разрешения за работа 
на лица, ненавършили 18 
години, издадена от минис-
търа на труда и социалната 
политика и министъра на 
здравеопазването (обн. ДВ, 
бр. 64 от 8.08.2006 г., в сила 
от 9.11.2006 г.), за всяко лице, 
ненавършило 18 години, ра-
ботодателят подава в област-
ната дирекция “Инспекция 
по труда” молба за получава-
не на разрешение за постъп-
ване на работа, като прилага 
следните документи:

1 описание на вида 
работа, която ще 
извършва лицето, не-

навършило 18 години;

2резултатите от 
оценката на риска, на 
който може да бъде 

изложено лицето, ненавър-
шило 18 години; 

3 осигурените мерки за 
защита здравето и без-
опасността на лицето, 

ненавършило 18 години; 

4медицинско за-
ключение по чл. 12, 
ал. 2;

5разпределението 
на работното време 
за лица от 15 до 16 

години. 

Областната дирекция 
“Инспекция по труда” се 
произнася по молбата в 
15-дневен срок. Отказът 
за издаване на разрешение 
за постъпване на работа се 
обжалва по реда на Адми-
нистративно-процесуалния 
кодекс.

Областната дирекция 
“Инспекция по труда” може 
да откаже да даде разреше-
ние за постъпване на рабо-
та на лице, ненавършило 18 
години, за работи, невклю-
чени в приложението, ако 
прецени, че конкретните 
условия са вредни, тежки 
или опасни - ал. 4.
Материалите са подготвени 

от Рконсулт еооД

Консултантите са готови да 
отговарят  на читателски въпроси  

на: radonov@gmail.com

г. за условията и реда за 
даване на разрешения за 
работа на лица, ненавър-
шили 18 години, издадена 
от министъра на труда 
и социалната политика 
и министъра на здравео-
пазването (обн., ДВ, бр. 
64 от 8.08.2006 г., в сила 
от 9.11.2006 г.), за всяко 
лице, ненавършило 18 го-
дини, работодателят пода-
ва в областната дирекция 
“Инспекция по труда” 
молба за получаване на 
разрешение за постъпване 
на работа, като прилага 
следните документи:

1 описание на вида 
работа, която ще 
извършва лицето, 

ненавършило  
18 години; 

2резултатите от  
оценката на  
риска, на който може 

да бъде изложено лицето, 
ненавършило 18 години; 
  

3 осигурените мерки 
за защита здравето 
и безопасността на 

на работниците от металургията не само се полага безплатна храна, тя се доставя и на място▶
СнимКа Емилия КоСтадинова
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Банковата система ще стане 
по-активна чак в края на го-
дината. Около подобно мне-
ние се обединяват повечето 
банкери. Позицията им се 
потвърди и от икономистите 
от Центъра за икономическа 
развитие (ЦИР). Те дават 
добра оценка на банковата 
система и са позитивно на-
строени за предстоящото 
развитие на този сектор. 

Очакванията
Банковата система след-
ва общите икономически 
тенденции, обясни пред-
седателят на ЦИР Георги 
Прохаски. Прогнозата на 
центъра е, че до края на 2010 
г.  икономиката ще се раздви-
жи и ще има положителен 
икономически растеж от 1%. 
По думите на Прохаски, ако 
това се случи, банките ще 
преразгледат кредитната 
си политика и ще започнат 
по-активно да кредитират 
бизнеса. Кредитирането на 
физическите лица ще пое-
ме в положителна посока, 
ако се намалят опасностите 
от икономическата криза и 
последствията й, коментира 
Прохаски. Според него ле-
кото раздвижване при кре-
дитирането на физическите 
лица вече се забелязва, но то 
е в много малък мащаб. По 
отношение на бизнес креди-
тите още няма положителни 
тенденции, посочи той. 

Банковата система ще се 
активизира в края на 2010 г.
Икономистите са позитивно настроени за бъдещото развитие на 
банките, които след второто тримесечие ще кредитират повече

Moody’s понижи 
рейтинга на Банка 
Пиреос България   
Рейтингова агенция 
Moody’s понижи кре-
дитния рейтинг на Банка 
Пиреос България, предаде 
изданието financialmirror.
com. Рейтингът на финан-
совата стабилност на 
Банка Пиреос България 

е понижен от степен D- 
до E+.  Дългосрочният й 
рейтинг по депозитите е 
понижен с три степени 
- от  Baa3 до Ba3, а крат-
косрочният рейтинг по 
депозитите - от Prime-3 до 
NP.  По-рано беше пони-
жен и кредитният рейтинг 
на банката майка в Гър-
ция. От Moody’s посочват, 
че  изравняването на рей-
тингите на Банка Пиреос 

България и банката майка 
показва високата степен 
на финансова зависимост 
между тях. Българското 
подразделение продъл-
жава да отчита печалба и 
има достатъчно капита-
ли, обясняват от Moody’s. 
Рейтингът е понижен 
заради намалената спо-
собност на банката майка 
да осигури допълнително 
финансиране.

Негативно Банки и 
застрахОване

Редактор:
атанас христов
ahristov@pari.bg
tel. 4395-818

Фалитите на трезори в САЩ не спират

Реклама:
Деница зарева
dzareva@pari.bg
tel. 4395-856

Важен фактор за раздвиж-
ване на банковата сфера е 
финансовата стабилност 
и ако до края на годината 
бюджетът се балансира и 
не се допусне финансова 
дестабилизация на страна-
та, банките ще бъдат много 
по-спокойни и активни, ко-
ментира още Прохаски. 

Банките основно разчитат 
на кредити към бизнеса, това 
е по-голямата част от кре-
дитния им портфейл, обясни 
Калоян Стайков, финансов 
експерт в ЦИР. В момен-
та, в който икономическата 
обстановка се стабилизира, 
заедно с бизнеса ще започне 
и по-доброто представяне на 
банковата система, допълни 
той. Това ще раздвижи всич-
ки видове кредити, смята 
още Стайков. 

Оценка
Динамиката на външния 

От началото на годи-
ната общият им брой 
вече е 64

Нови седем банки фалира-
ха в САЩ. Те са в Пуерто 
Рико, в щата Мисури, във 
Вашингтон и Мичиган, 
предадоха международни-
те информационни аген-
ции. Миналия месец бяха 
затворени седем банки в 
Илинойс. За 2010 г. 64 аме-
рикански трезора са стана-
ли жертва на кризата, а от 
нейното начало до момента 
в САЩ са фалирали общо 

232 банки, показва справка 
във Федералната корпора-
ция за гарантиране на бан-
ковите влогове (FDIC). 

със затворени врати
В началото на май щатски-
те регулаторни органи са 
затворили още седем банки 
в САЩ, показа справка във 
FDIC. Корпорацията вече 
контролира Westernbank 
Puerto Ricо, R-G Premier 
Bank of Puerto Rico и 
Eurobank в Пуерто Рико. 
Под контрола на FDIC са 
и CF Bancorp в Мичиган, 
както и BC National Banks 

и Frontier Bank в Мисури. 
Тези банки са притежа-
вали активи на стойност 
между 67.2 млн. USD и 
11.9 млрд. USD. 

През миналата година 
фалираха 140 щатски тре-
зора, година по-рано броят 
им беше 25, а в разгара 
на финансовата криза едва 
три. Най-големият банков 
фалит в историята на САЩ 
е този на Lehman Brothers, 
която затвори врати на 15 
септември 2008 г.

негативно
В края на миналата го-

дина щатските експерти 
посочваха, че пикът на 
банковите фалити ще е 
през 2009 г. Сега обаче 
очакванията са, че тази 
година ще фалират пове-
че банки, отколкото през 
миналата. 

радослава Димитрова

232 
▶ са банковите  
фалити в Щатите  
от 2007 г. досега

банков дълг демонстрира 
увереност от страна на 
международните инсти-
туции. Това е признак на 
траен дългосрочен инте-
рес към местния пазар, 
посочват икономистите от 
центъра. Намаляването на 
външната задлъжнялост 
на трезорите и компенси-
рането му със средства от 
местния пазар, което запо-
чна от 2009 г., ще помогне 
банките у нас да бъдат 
независими от външни не-
гативни шокове, посочват 
още от ЦИР.

Банковата система в Бъл-
гария е добре управлявана, 
смятат от ЦИР. Това личи от 
високата възвръщаемост на 
банковия капитал - 9.29% 
към декември 2009 г., пише 
в доклад за развитието на 
икономиката, изготвен от 
ЦИР.

радослава Димитрова

Мнения
Банкерите посоч-
ват, че до края на 
годината ще:  

Има положителни сиг-
нали, а негативната тен-
денция при кредитира-
нето ще се пречупи. Това 
ще се забележи най-вече в 
статистиката за март и 

▶

април, когато ще се види 
движение в положителна 
посока.

Жилищните кредити 
ще останат най-търсени. 
Според банковите мени-
джъри раздвижването на 
ипотечното кредитиране 
е положителен сигнал за 
икономиката. 

Ще има умерен ръст от 
около 5% по отношение на 
фирменото кредитиране.

▶

▶

Lehman Brothers е най-големият банков фалит в 
историята на саЩ
▶

СнИмка bloomberg

2009 г.

2010 г.

Илюстрация: Вихър Ласков
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"Гражданска отговорност"      поскъпва постепенно
Застрахователните компа-
нии повишиха цените на за-
дължителната “Гражданска 
отговорност”. Това показва 
проучване на в. “Пари” за 
измененията в стойността 
на полицата от средата на 
октомври 2009 г. до нача-
лото на май тази година. В 
анализа са включени цени-
те, на които десетте най-го-
леми общозастрахователни 
дружества у нас продават 
задължителната застрахов-
ка. Стойността на полицата 
е изчислена за масовите 
автомобили с двигател до 
1800 куб. м, регистрирани в 
София, като цената е валид-
на и за територията на ЕС.

Движение
Според сравнение на цената, 
което дава застрахователни-
ят брокер SDI, най-скъпо се 
продава полицата от “Дже-
нерали Застраховане” АД. В 
началото на май компанията 
предлага годишната застра-
ховка за 464 лв. Ръстът на 
цената спрямо средата на 
октомври е 10.5%, тъй ка-
то малко преди активната 
кампания “Дженерали” про-
даваше ГО по 420 лв. Най-
силно е нараснала цената на 
задължителната застраховка 
при “Армеец”. От компания-
та предлагат полицата срещу 
367.65 лв., което е с 24% по-
вече спрямо октомври 2009 
г. Мениджъри на компании 

Стойността 
се изчислява 
непрекъснато 
Тенденцията е цените да 
растат, защото се опреде-
лят от разходите. Нормално 
е, след като разходите се 
повишават, да има увеличе-
ние и на премиите. Изпла-
тените обезщетения непре-
къснато растат, ние няма 
как да ги контролираме 

по друг начин освен с по-
високи цени на полиците. 
Не мисля, че има човек, 
който да каже колко е 
справедливата стойност 
на застраховката ГО. Тя 
се променя постоянно и 
зависи от актюерските 
изчисления.

 
златолина Мукова, 

изп. директор на “Евроинс ин-
шурънс груп” АД

Коментар

Част от компаниите обаче не издържаха и свалиха премиите по                         задължителната полица

Застраховката 
“Гражданска отговор-
ност” е подценена и 
както знаем, през 2008 
г. целият пазар приклю-
чи на загуба именно 
заради тази полица. 
Нормално е цените да 
вървят нагоре, защото 
ние покриваме събития 
в цяла Европа, вклю-
чително и в държави, 
където няма лимит на 
обезщетенията. 

Нормално е цените на 
полицата да се до-
ближават до средните 
за Европа. Въпросът 
опира до цената на 
риска, който поемаме. 
Този риск нарасна, след 
като започнахме да 
изплащаме претенции и 
за събития, настъпили в 

Премиите все нагоре
други държави.
В момента не мога 
да кажа каква точно е 
справедливата цена на 
“Гражданската отговор-
ност”, тъй като това е 
въпрос на актюерски 
изчисления. 

Цената зависи и от 
портфейла на всяка 
отделна компания, 
като трябва да се вземе 
предвид дали се застра-
ховат товарни авто-
мобили, автобуси или 
леки коли. Мисля, че 
КФН също има своя ме-
тодология, която също 
има своите специфични 
изисквания. Надзорът 
по-скоро ще се опита да 
каже каква трябва да е 
средната цена за пазара 
като цяло.

Справед- 
ливата стой-

ност е въпрос на 
актюерски изчис-
ления и зависи от 
портфейла на ком-
паниите

Цветанка крумова,
изпълнителен директор  
на ЗАД “Армеец” АД

от общото застраховане се 
обединиха около мнението, 
че стойността на “Граждан-
ската отговорност” ще про-
дължи да расте.

Застраховката ГО е под-
ценена и както знаем, през 
2008 г. целият пазар приклю-
чи на загуба именно заради 
тази полица, каза Цветанка 
Крумова, изпълнителен ди-
ректор на ЗАД “Армеец” 
АД. По думите й е нормално 
цените да вървят нагоре, 
защото се покриват събития 
в цяла Европа, включително 
и в държави, където няма 
лимит на обезщетенията. 
Нормално е, след като раз-
ходите се повишават, да има 
увеличение и на премии-
те, е мнението на Златоли-
на Мукова, изпълнителен 
директор на “Евроинс ин-
шурънс груп” АД. ЕИГ е 
мажоритарен собственик 
на “Евро инс” АД, което е 
сред дружествата, повишили 
цените на задължителната 
застраховка. Полицата вече 
се предлага срещу 239.4 лв., 
а в предходното проучване 
беше 227.4 лв. 

надолу
Още три компании се пре-
страшиха да увеличат це-
ните. “Булстрад” повиши 
премията със 7.23% до 178 
лв. “Български имоти” АД 
и “Уника” АД вдигнаха 
премиите съответно със 

Има фактори, които 
водят до увеличаване 
на цената или до задър-
жане на стойностите. 
Всяка компания изчис-
лява рисковете, които 
поема в двете посоки. 
Задържането на цените 
означава, че дружества-
та са готови да поемат 
същите рискове. Има 
обаче неблагоприятни 
фактори, като натруп-
ване през годините, и 
трябва да се съобразя-
ваме с тях.

Във време на криза 
обаче не може да  
очакваме бързо по-
вишаване на цените, 
защото това може да 
доведе до по-малки 
продажби на задължи-
телната застраховка. 

Без бързо повишение
Покачване ще има, но 
то ще е плавно за дълъг 
период. Докато цената 
достигне до нормални-
те за Европа нива, ще 
минат няколко години. 

Важното е да се 
покриват всички раз-
ходи, а тези пари трябва 
да дойдат от премията. 
Трудно е да се каже 
дали полицата продъл-
жава да е губеща, тъй 
като всяка компания 
прави свои калкулации. 
Данните на КФН обаче 
говорят, че печалба от 
тази застраховка няма. 
Всеки трябва да реши 
дали да продава губеща 
полица, или да загуби 
част от приходите си 
при повишаване на 
цената.

Докато цена-
та достигне 

до нормалните за 
Европа нива, ще 
минат няколко 
години

стоян Проданов, 
изпълнителен директор на ЗД 
“Бул Инс” АД

Заявления
Повече 
компании искат 
да работят у нас  

Застрахователите от 
държави членки на 
Европейския съюз, 
които искат да извърш-
ват дейност в Бълга-
рия, се увеличиха през 
април. Това показват 
актуализираните данни 

на Комисията за финан-
сов надзор с предсе-
дател Петър Чобанов. 
През април още три 
застрахователни дру-
жества са пожелали 
да работят у нас, като 
броят им вече е 292. В 
края на февруари 284 
застрахователни компа-
нии искаха да работят в 
България.
Расте и броят на застра-

хователните посредни-
ци, които искат да рабо-
тят у нас. Брокерите, 
които са се насочили 
към българския пазар, 
са 1223, като само през 
април желание са про-
явили нови 12 застра-
хователни посредника. 
Само за последните 
два месеца брокерите, 
които искат да работят, 
у нас се увеличиха с 42.

7.34 и 6% и вече продават 
ГО срещу 190 и 205.64 лв. 
Статистиката показва, че 
средната премия се повиша-
ва, но има какво още да се 
желае, е мнението на Емил 
Атанасов, зам.-председател 
на КФН, ръководещ упра-

вление “Застрахователен 
надзор”. По думите му в 
края на 2009 г. полицата все 
още е губещ продукт.

Четири от десетте най-го-
леми общозастрахователни 
компании обаче не издър-
жаха и свалиха цените на 

задължителната полица. 
“Алианц България” вече 
продава най-евтината по-
лица, показва проверка на 
сайта на дружеството. Ком-
панията обяви и промоци-
онален период, като ГО от 
“Алианц” вече струва 170 

лв. Спадът спрямо средата 
на октомври е 38.4%. “ДЗИ 
- Общо застраховане” ЕАД 
свали цената на ГО с 14.1% 
до 190.20 лв., а “Лев Инс” 
продава срещу 185 лв., или 
с 8% по-евтино. Най-малко 
е понижението в цените на 
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"Гражданска отговорност"      поскъпва постепенно

"Алианц" 
сваля цените за 
жилищни полици 
ЗАД “Алианц България” 
започна промоционална 
кампания по застрахов-
ката “Жилищни сгради 
и домашно имущество”, 
съобщиха от компанията. 
Полицата осигурява защи-
та на движимо и недвижи-
мо имущество от опреде-

лени рискове, при чието 
настъпване може да има  
материални щети. 
Застрахователят предлага 
до 45% отстъпка от тари-
фата, която може да бъде 
получена до 16 юли 2010 
г. По-ниската цена е за 
клауза “Разширено покри-
тие” и осигурява защита 
срещу пожар, удар от мъл-
ния, експлозия, удар от 
летателен апарат, природ-

ни бедствия, късо съеди-
нение и други. В допълне-
ние може да се договори 
покритие и за земетресе-
ние. 
По желание на клиента 
застрахователната пре-
мия може да се плати 
разсрочено. От компа-
нията предлагат до 30% 
отстъпка и по застра-
ховката “Кражба чрез 
взлом”. При подновява-

Кампания

Част от компаниите обаче не издържаха и свалиха премиите по                         задължителната полица

За една година 
приносът им нарасна 
с близо 2%

Десетте най-големи друже-
ства в общото застраховане, 
които продават “Граждан-
ска отговорност”, са уве-
личили дела си на пазара на 
задължителната застрахов-
ка. Това показват изчисле-
нията за приноса им в края 
на февруари 2010 г. спрямо 
съпоставимия период на 
миналата година.

Промяна
Според официалните данни 
на Комисията за финансов 
надзор десетте най-големи 
общозастрахователни ком-
пании държат 90.87% от 
пазара на ГО. Ръстът през 
последната година е 1.8%, 
тъй като в края на февруари 
2009 г. същите дружества 
продаваха 89.07% от за-
дължителната автомобилна 
полица.

За първите два месеца на 
годината най-много пари от 
застраховката влизат в каса-
та на ЗАД “Булстрад Виена 
Иншурънс груп”. Със запи-
сани премии от 27.3 млн. 
лв. за първите два месеца 
дружеството държи 27.7% 
от пазара на “Гражданска 
отговорност”. Година по-
рано делът на “Булстрад” 
беше 20.9%. Втората най-
голяма компания по пазарен 
дял при ГО е “Лев Инс”, 
която е на четвърто място 
в сегмента общо застрахо-
ване. В края на февруари 
2010 г. дружеството има 
18.38% дял на пазара на за-
дължителната застраховка. 
Компанията е намалила де-
ла си спрямо двата месеца 
на 2009 г., когато държеше 
19.74% от приходите.

тенденция
Третата и четвъртата от най-
големите компании по про-
дажби на “Гражданска отго-
ворност” запазват местата 
си през първите два месеца 
на 2010 г. В касата на “ДЗИ 
- Общо застраховане” ЕАД 
са влезли 9.94% от всички 
продажби на задължител-
ната застраховка. В края на 
февруари миналата година 
делът на компанията по по-
лицата беше 16.35%. След 
ДЗИ се нарежда “Български 
имоти” АД, което има 8.19% 

Десетте големи увеличиха дела  
си при задължителната полица

Принос

74.8
 процента е делът на автомобилните полици в порт-

фейла на общозастрахователните компании в края на 
февруари 2010 г. спрямо 70.67% година по-рано

▶

“Бул Инс”, където спадът е 
1.8% до 223 лв. Всяка ком-
пания изчислява рисковете, 
които поема при увелича-
ване на цената или задър-
жането й, коментира Стоян 
Проданов, изпълнителен 
директор на “Бул Инс”. 

Според него, докато цената 
достигне до нормалните 
за Европа стойности, ще 
минат няколко години.

Статистиката на КФН 
показва, че за първите два 
месеца на годината са съ-
брани 98.5 млн. лв. премии 

по ГО, което е 12.3% ръст на 
годишна база. Според Емил 
Атанасов това означава, че 
цените са се повишили, тъй 
като обхватът на застрахов-
ката в национален план се 
понижава.

атанас христов

Все още няма 
окончателни данни 
за пазара за първото 
тримесечие, но за 2009 
г. ГО донесе загуба. Тук 
обаче има особености, 
тъй като отрицателният 
резултат е концентриран 
в няколко компании. Има 
и различни актюерски 
изчисления. Моята идея 
е през юни да направим 
среща със застраховате-
лите и основният въпрос 
да бъде достатъчността 
на премиите.

Прави впечатление 
обаче, че въпреки 
намаляващия обхват на 
застрахованите лица 
премиите от ГО се пови-

При кампании винаги 
има изкривяване

шават. Това е от по-висо-
ката цена. Статистиката 
показва, че средната 
премия се повишава, 
но има какво още да се 
желае.

Водят се разговори с 
компаниите, които имат 
по-голяма загуба, но по 
правило при кампании 
има изкривяване.
Работната група по 
електронната полица 
направи няколко срещи 
и има движение напред. 
Остава да се съгласуват 
някои подробности с 
други ведомства. В мо-
мента чакаме информа-
ция кои данни може да 
предоставят от МВР.

Въпреки на-
маляващия 

обхват на застра-
хованите лица 
премиите от ГО се 
повишават

емил атанасов,  
зам.-председател на КФН, ръко-
водещ управление “Застрахова-
телен надзор” 

пазарен дял при ГО. Компа-
нията е намалила приноса 
си към пазара, тъй като в 
края на февруари миналата 
година 11.18% от всички 
продажби на пазара бяха 
от “Български имоти”. Пе-

тицата по ГО допълва “Бул 
Инс”, което има 7.94% паза-
рен дял при задължителната 
полица спрямо малко над 
3% в края на февруари ми-
налата година.

атанас христов

20.90% 27.74%

16.35% 9.94%

2.77% 1.85%

19.74% 18.38%

3.05% 7.94%

4.84% 4.42%

2.60% 4.56%

5.73% 4.37%

11.18% 8.19%

1.91% 3.48%

10.93% 9.13%

ЗАД "Булстрад Виена Иншурънс груп"

ДЗИ - Общ о застраховане ЕАД

ЗАД "Алианц България"

ЗК "Лев Инс" АД

ЗД "Бул инс" АД

ЗАД “Армеец” АД

“Дженерали Застраховане” АД

Застрахователно дружество “Евро инс” АД

Застрахователна компания “Български имоти” АД

Други

ЗД "Уника" АД

Графика: Вихър Ласков
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Графика: Вихър Ласков
Данни: КФН, SDI, в. "Пари"

не на промоционални-
те полици, по които не 
са регистрирани щети, 
отстъпките се запазват. 
В края на февруари 2010 
г. “Алианц” заема трето 
място в общото застрахо-
ване с 10% пазарен дял 
и 23.3 млн. лв. премиен 
приход. Година по-рано 
премиите бяха 27.3 млн. 
лв., а пазарният дял - 
10.4%

Позиция
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Предупреждение
Реакцията на 
мениджмънта  
на CCS  
Веднага щом разбрали за 
организирания протест, от 
MBL - компанията, поела 
мениджмънта на CCS, 
изпратили писма до всички 
наематели. В тях се припом-
ня правилникът за вътреш-
ния ред. “Затварянето на 

магазини и поставянето на 
плакати по витрините без 
одобрението на Наемода-
теля е пряко неизпълнение 
на договорните отношения. 
Формално ви приканваме да 
се въздържате от действия, 
представляващи нарушение 
по смисъла на договора за 
наем между страните”. Това 
беше изпратено като пре-
дупреждение за санкциите, 
които ще понесат наемате-
лите, ако протестират. 

Високите наеми в City Center Sofia предизвикаха сериозно 
недоволство сред търговците

Стачка в стъкления дом

Цитат

 Йорго Инциадис, секретар на УС на Българската ритейл асоциация

Вече не можем да 
покрием наемите 

си с приходите от про-
дажби

Поредната драма между нае-
матели и управители на City 
Center Sofia (CCS) доведе до 
временното затваряне на 16 
магазина, един обект за бър-
зо хранене и кино Cineplex 
в знак на протест. Управи-
телите на 18-те търговски 
обекта бяха организирали 
предварително “стачката” 
в мола, която продължи ня-
колко часа.  CCS разполага 
с общо 90 обекта, от които 
работят 88.

раздор
Причината за мирния 
протест на търговците са 
високите наеми, които 
плащат. Собствениците 
на магазини твърдят, че 
липсва диалог с мениджъ-
рите на шопинг центъра. 

Наемите, които плащаме, 
варират от 60 до 100 EUR 
на квадратен метър, каза 
Йорго Инциадис, секретар 
на управителния съвет на 
Българската ритейл асоци-
ация (БРА). За сравнение 
по другите молове наеми-
те са около 30-40 EUR на 
квадрат. Кризата ни накара 
да преосмислим начина 
си на работа - видяхме, че 
клиентът няма средства да 
пазарува, каза Инциадис. 
Затова искаме да намалим 
цените на стоките си. Това 
може да стане, ако се на-
малят разходите на търго-
вците, а нашият най-голям 
разход са именно наемите, 
твърди секретарят на БРА. 
По думите му при услови-
ята, които управата на мола 

е поставила, приходите от 
продажби не може да по-
крият наемите. Инциадис 
обеща, че ако бъде предо-
говорена цената, при която 
неговият магазин се поме-
щава в търговския център, 
стоките му ще се продават 
по-евтино. Според наема-
телите мениджърите на 
CCS отказват да говорят за 
проблемите им. При опи-
тите си да дискутират про-
мяна на цените срещали 
отказ за всякакъв диалог. 
Финансовите проблеми се 
решават от собствениците 
- американската компания 
“Хайтман”. Тъй като не мо-
жем да привлечем внима-
нието на компанията, поела 
управлението на мола, с 
този протест правим опит 

да привлечем вниманието 
на собствениците. Някои 
от търговците бяха кате-
горични, че ако не бъдат 
предоговорени наемите, 
ще напуснат до месец.   

Конкуренция
Протестиращите казаха, че 
молът има все по-малко по-
сетители. Най-голям удар 
бил нанесен след отваря-
нето на 2 големи търговски 
центъра за последните 2 
месеца. За отлива на кли-
енти вина имал и строежът 
на метрото. Заграждени-
ята около площадките и 
предизвиканите от тях за-
дръствания отказват много 
от клиентите да се редят 
на дългите опашки към 
паркинга. 

отговорът
Никога не сме отказвали сре-
щи на търговците, отговори 
другата страна в конфликта 
- мениджърите от компания 
MBL. Според тях договори-
те за наем са подписани през 
2005 г. Увеличения на наеми-
те имало при инфлационни-
те години. Повишение на 
цените на отдаваните площи 
през тази година нямало да 
има. Наемите варирали от 
5 до 100 EUR на квадрат. С 
повечето от протестиращите 
сме в диалог, следим оборо-
тите им, наблюдаваме как 
вървят продажбите им, каза 
Георги Димитров, директор 
“Консултиране и оценки” 
към MBL. С тези, които са 
част от нашата дългосрочна 
стратегия, сме склонни да 

предоговорим сумите, да 
предложим помощ, допълни 
Димитров. Според него про-
тестът пречи на преговорите 
с нови наематели - в мола 
има 2 свободни магазина. 
Категорични сме, че по този 
начин няма да постигнат на-
маление на наемите, казаха 
от управата на City Center 
Sofia.

Всяка страна в конфли-
кта има своя гледна точка. 
Истината за едни е лъжа 
за други. Факт е, че про-
тестиращи и управители 
така и не се срещнаха, за 
да се изяснят. Поне дока-
то течеше протестът. А 
конкуренцията се засилва, 
цените падат, а клиентът 
търси по-изгодното...
 елина Пулчева

Снимки Емилия коСтадинова
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